
هدیه رهبری به دکتر شریعتی
مســعود ده نمکی، کارگردان ســینمای 
کشــورمان با انتشار پســتی در صفحه 
دستنوشت  از  تصویری  اینســتاگرامش 
رهبر انقلاب روی هدیه خود به دکتر علی 
شریعتی را به اشتراک گذاشت. ده نمکی 
در اینستاگرام نوشت: »هدیه  رهبر انقلاب 
به دکتر شــریعتی... آیــت الله العظمی 
خامنه ای حدود پنج سال پس از قیام ۱۵خرداد در سال ۱۳۴۸ )۱۶ ذی الحجه 
۱۳۸۹ هجری قمری( کتاب »مسلمانان در نهضت آزادی هندوستان« را که 

نوشته خود ایشان بود به دکتر شریعتی هدید دادند«.

پیشنهاد جهرمی به ترامپ
محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات 
با انتشــار پســتی در صفحه شــخصی 
اینستاگرام خود به انهدام پهپاد جاسوسی 
آمریکا توســط سپاه پاســداران انقلاب 
اســلامی در هرمزگان واکنش نشان داد. 
وزیر ارتباطات با هشتگ #گلوبال_هاوک 
و #عزت _ملی همراه با انتشار تصویری از 
مســیر طی شده توسط این پهپاد از مبدأ تا مقصد نوشت: »به نظر می رسد 
پهپاد جاسوســی آمریکا، ۱۱ هزار کیلومتر از خانه خود دور شده است. بهتر 
نیســت آمریکا به جای تجاوز به قلمرو کشورها و دخالت و جنگ افروزی در 

منطقه ما، به امور داخلی خودش بپردازد؟«

جاسوسِ خپل!
حسین دهباشی، مستندســاز و مشاور 
رســانه ای روحانــی در نخســتین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری که مدتی قبل 
با موضع گیری علیه روحانی جنجال ساز 
شــده بود هم نســبت به انهــدام پهپاد 
جاسوســی آمریکا واکنش نشان داده و 
در صفحه شخصی اینستاگرامش نوشته 
اســت: »برخیز که دُشمن به دیار آمده امروز/ ای شیردلان! وقت شکار آمده 
امروز/ این خصم زبون، آگه از اندیشــه ما نیست/ در ساحتِ خورشید، غُبار 
آمده امروز... برســد ثواب این غرور و عیش همگانی از ســرنگونی جاسوس 
بدبخت،  خپل و متجاوز دشمن، به روح سرلشکر شهید حسن طهرانی مقدم 

و همه یارانش«.

توصیه به کتابخوانی
کانال ریحانه منتسب به دفتر حفظ و نشر 
آثار آیت الله خامنه ای که در حوزه خانواده 
و سبک زندگی، در فضای مجازی تولید 
محتــوا می کند، بخشــی از بیانات رهبر 
معظم انقــلاب دربــاره کتابخوانی را به 
همراه تصویرنوشته ای منتشر کرد که در 
ادامه مشاهده می کنید. رهبر انقلاب: آنچه 
همیشه برای انسان می ماند، کتابخوانی در سنین پایین است. جوانانِ شما، 
کودکانِ شــما هرچه می توانند، کتاب بخوانند؛ در فنون مختلف، در راه های 
مختلف، مطلبی یاد بگیرند. البته از هرزه گردی در محیط کتاب هم باید پرهیز 
کرد، منتها این مسئله بعدی است؛ مسئله اول این است که یاد بگیرند، عادت 

کنند به اینکه اصلاً به کتاب مراجعه کنند، کتاب نگاه کنند.

 عقاب جهانی
»نورثــروپ گرومــن آر کیــو-۴« ... بــه »گلوبال 
هاوک« هم معروف اســت که مترادف فارســی اش 
می شود »عقاب یا شاهین جهانی«. ساخت شرکت 
»نورثروپ گرومن« اســت و توسط نیروی هوایی و 
دریایی آمریکا به عنوان یک هواپیمای شناســایی 
)بخوانید جاسوســی( به کار برده می شــود. تا سال 
۲0۱۳ موفق به انجام ۱0 هزار ســاعت پرواز بر فراز 
افغانستان، لیبی، ســوریه و عراق شده است. همان 
طور که گفتیم مثل نهنگ نزدیک به ۱۴/۵متر درازا 
دارد و فاصله دو سر بال هایش از ۳۹ متر هم بیشتر 
اســت. دوربرُدترین و بلندپروازترین پهپاد عملیاتی 
جهان، می توانــد با ۶۲۵ کیلومتر ســرعت، تا ۳۲ 
ساعت مداوم و در ارتفاع ۱۸ هزار متری پرواز کند. 
فقط یــک موتور »توربوفــن رولز-رویس اف۱۳7« 
دارد و همین یــک موتور می تواند »گلوبال هاوک« 
را با وزن خالــص و یا ناخالص ۶ تا ۱۴ تنُ به پرواز 
دربیاورد. در قســمت جلوی بدنــه یک آنتن بزرگ 
ارتباط ماهواره ای دارد، مخازن ســوخت در بدنه و 
درون بال هایش تعبیه شــده، بدنه اش آلومینیومی 
اســت، در زیر و جلوی دماغه دارای سنســورهای 
مختلف، دوربیــن دید پانورماتیک، دید در شــب 
و ســامانه دید حرارتی اســت که می تواند از فاصله 
70 کیلومتــری، تصویــر یک جســم دو متری را 
خیلــی واضح بگیــرد. رادار مخصوصی هم دارد که 
توان تصویربرداری از فاصلــه ۱00 کیلومتری را با 
دقــت کمتر از ۶ متر داراســت. رادار و دوربین ها با 
هم هماهنگ بوده و هدفی که توســط یکی از این 
دو کشــف شود توســط دیگری بلافاصله رهگیری 
می شــود. خلاصه و لابد اینکه وقتی در ارتفاع ۱۵ 
کیلومتری بالای سرمان می پرد، جنبیدن حتی یک 

پشه هم در نظرش عیان و آشکار است!

  پرنده اطلاعات خور
تازه ۱۲ ساعت پس از هدف قرار گرفتن این موجود 
آمریکایی معلوم شــد که پرنده ســاقط شــده نه از 
پهپادهای قدیمی و نســخه های اولیه، بلکه نســل 
جدیدتر و پیشرفته تر »گلوبال هاوک« بوده است! این 
مسئله را شاید نخســتین بار خانم »اولریخ فرانک«، 
کارشــناس و تحلیلگر برجســته آلمانی رو کرد که 
گفت: پهپاد ساقط شده از نوع »ام کیو۴سی تریتون« 
بوده است. یعنی نســخه ارتقا یافته و مجهزتر شده 
»گلوبال هاوک« کــه نیروی دریایــی آمریکا برای 
کارهایش از آن اســتفاده می کند. بقیــه ماجرا را از 
زبــان خانم تحلیلگر آلمانی بخوانید: »این یک پهپاد 
بی مصرف و ارزان نبــوده که ایالات متحده بتواند به 
از دســت دادن آن بی اعتنا باشــد... ما داریم درباره 
یک »اطلاعات خور« پرنــده صحبت می کنیم که پر 
از تجهیزات با فناوری بالاســت... مــن نه به عنوان 
تحلیلگــر نظامی بلکه بــه عنوان کارشــناس امور 
پهپادی می گویم از دســت دادن آن خسارت زیادی 
به ایالات متحده می زند... بســته به اینکه دقیقاً چه 
اتفاقی افتاده، این حادثه ممکن است به صادرات این 
سیســتم هم لطمه بزند«. خانم کارشناس آلمانی در 
پایان سخنانش شاید یک هشــدار هم به مسئولان 
کشورش داده باشد چون اگر شما نام این پهپاد را در 
اینترنت جست وجو کنید از جمله نتایجی که به آن 

می رسید، نام کشورهایی است که این نوع پهپاد را از 
آمریکا خریده و یا در نوبت خرید آن هســتند. مثلًا 
آلمانی ها دو فروند را خریده و برای چند فروند دیگر 
برنامه ریزی کرده اند. کره جنوبی، کانادا و استرالیا نیز 
از جمله دیگر مشتری های »گلوبال هاوک« هستند 
که خدا می داند ســاقط شدن آن به دست ایران چه 

تأثیری روی تصمیم نهایی آن ها برای خرید بگذارد.

  خدای دریاها
در افســانه های یونانی »تریتون« پســر »پوزئیدون 
و آمفیتریت«، پیام آور آب های پهناور اســت که به 
همراه آن ها در کاخی طلایی در اعماق دریا زندگی 
می کند. بالاتنه  »تریتون« به شــکل انسان و دمش 
مثل ماهی اســت. یونانی ها او را ســوار بر اسب ها و 
هیولاهای دریایی روی امواج دریا به تصویر کشیده اند 
که وظیفه اش آرام کردن دریاهاســت. آمریکایی ها 
نام »خدای دریاها« را روی جاســوس پرنده شــان 
گذاشــته بودند چون در واقع از این نسخه پیشرفته 
و به روز»گلوبــال هاوک« فقط دو نمونه موجود بود 
و هر دو در اختیار یگانی از نیروی دریایی مســتقر 
در ایالت فلوریدا قرار داشــت. آمریکایی ها لابد روی 

»خدای دریاها« خیلی حساب می کردند و با همین 
دو فروند قرار بود آب ها و امواج ناآرام جهان را رصد 
و بعــد آرام کنند! از جملــه توانایی های »تریتون« 
رادار خاص آن است که در مدت ۲۴ ساعت می تواند 
منطقه ای به مساحت 7 میلیون کیلومترمربع را چه 
در دریا، خطوط ساحل یا در روی زمین اسکن کند! 
»خدای دریاهــا« همچنین می تواند محل رادارها و 
ســامانه های غیرفعال جنگ الکترونیکی دشمن را 
کشــف و شناســایی کند و هر سیستم الکترونیکی 
را که فعال شــود، مکان یابی کرده و تصویر واضحی 
از مکان سامانه ها را در اختیار صاحبانش قرار دهد. 
غلاف هــا و حســگرهای مخصوص بــرای عملیات 
شــنود و جاسوســی از امواج الکترونیکی و کشف 
فرکانس هایی که از شناورها و هواپیماهای مختلف 
صادر می شــود را نیز به قابلیت هایش اضافه کنید. 
در مجموع، این پهپاد می تواند تصاویر دقیق، بزرگ 
و شــفافی را از میــدان رزم در اختیار فرماندهانش 
بگــذارد. حالا را نمی دانیم اما تا همین دو روز پیش 
نیروی دریایی آمریکا تصمیم جدی داشــت تا ۶۸ 

فروند از »خدای دریاها« را به خدمت بگیرد.

  به دام افتاده ها
ناگفته می دانید که پهپادها سرنشین ندارند و خلبان 
و تیم پروازی »تریتون« در واقع یک گروه چهار نفره 
هستند که از روی زمین و داخل پایگاه نظامی آن را 

بــه پرواز درمی آورند. »خدای دریاها« بر خلاف ظاهر 
هولناکش، تهاجمی نیست و فقط باید بی سروصدا و 
بــدون دیده و رصد شــدن کارش را انجام دهد. مگر 
اینکه در آینــده یکی از آن ها ماننــد »آرکیو۱70« 
تقریباً ســالم به دام ایرانی ها بیفتد و چند ســال بعد 
نســخه تهاجمی اش هم توسط متخصصان کشورمان 
رونمایی شــود! وقتی از »آرکیو۱70« حرف می زنیم 
لابد این پرســش به ذهنتان می آید که تا امروز چند 
»پهپاد« پیشــرفته آمریکایی در ایران شکار شده اند؟ 
۱۳ آذر ســال ۱۳۹0 نخســتین و بزرگ ترین شکار 
پهپادی ایــران اتفاق افتاد. »آرکیــو۱70« یا همان 
»جانور قندهار« آن قدر بــرای آمریکایی ها اهمیت 
داشت و شکار شــدنش آبروریزی به حساب می آمد 
کــه رئیس جمهورشــان را به خواهــش و تمنا برای 
بازپس گیــری آن وادار کند. ایران نــه تنها جانور را 
به صاحبش برنگرداند بلکه چند ســال بعد نســخه 
ایرانی و تهاجمی شــده آن را رونمایی کرد. »اسکن 
ایگل« یا همان چشم عقاب هم در نخستین سالگرد 
شــکار »آرکیو۱70« در منطقــه خلیج فارس به دام 
افتاد. در مهرماه ســال ۹۵ سپاه ســه نمونه دیگر از 
انواع پهپادهای غنیمتی و شــکار شــده آمریکایی را 
به نمایش گذاشــت تا ثابت کند پرنده های موذی و 
جاسوس آمریکایی خیلی هم نفوذناپذیر و رصدنشدنی 
نیستند. با این حساب »تریتون« را باید نخستین غول 
پهپادی آمریکایی دانست که به تیر غیب دچار شده 

و سرنگون می شود. 

 موشک افسانه ای
این تنها مقام های آمریکایی و اســرائیلی نبودند که 
بنا به گفته رســانه های مختلف جهان پس از تأیید 
خبــر هدف قرار گرفتن پهپاد غــول پیکر آمریکایی 
دچار ســردرگمی و دستپاچگی شــدند. بسیاری از 
خبرگزاری های معروف غربی در ابتدا سعی کردند با 
به کار بردن عبارت »پهپاد تجسســی« ماجرا را هم 
کم اهمیت جلوه داده و هم ایران را متهم به هدف قرار 
دادن آن بر فراز مناطق بین المللی کنند. بی بی ســی 
و شــرکایش نیز در خبرهای اولیه گفتند: ایران ادعا 
می کند یک پهپاد آمریکایی را هدف قرار داده است!

بــا این همــه چند ســاعت پــس از ایــن ماجرا، 
بنگاه هــای  همــه  ملایــم  و  نــرم  اعتراف هــای 
خبرپراکنی غربی آغاز شــد. آن هم در شرایطی که 
خبرگزاری های داخلی از خبر و صحت و ســقم آن 
فراتر رفته و مشــغول اطلاع رسانی درباره سامانه ای 
بودند که یکی از موشــک هایش بــال و پر »خدای 
دریاها« را به هم دوخته و ســوخته بود. خبرگزاری 
روسی »اســپوتنیک« گزارش داده بود »سرنگونی 
این هواپیما نشــان می دهد ایرانی ها نوعی موشک 
فوق افسانه ای ســری  در اختیار دارند که می تواند 

افسانه های آمریکایی ها را بر باد دهد«!
منظور این خبرگزاری روسی، سامانه »سوم خرداد« 
بود که می گویند یک پدافند موشکی متحرک است، 
ارتفاع درگیــری آن ۲7 کیلومتر اســت، همزمان 
می توانــد چهار هدف را رصد کرده و به آن ها حمله 
کند و هواپیماها، بالگردها، پهپاد ها و موشــک های 
کــروز را در فاصله 7۵ کیلومتری نابــود کند. این 
سامانه موشکی در ســال ۱۳۹۳ ساخته و رونمایی 

شده است. 

»چ« مثل چمران
دربــاره اینکه شــهید چمران در 
شاگرد  تحصیلش  سال های  تمام 
اول بــوده، در نزدیکی های پامنار 
بــورس  بــا  می خوانــده،  درس 
نخبگان بــرای تحصیل به آمریکا 
رفته و نامش در کنار دانشمندان 
بزرگ آن زمــان در معروف ترین 
دانشــگاه آمریکا یعنی »برکلی« 
خوانده  زیاد  اســت  درخشــیده 
و شــنیده اید. کتــاب »مصطفی 
چمران« نوشــته »امیــر صادقی 
گیــوه« اما از زاویــه جدیدی به 
ابعــاد مختلــف زندگی شــهید 
چمران وارد می شود. ابعادی مثل 

مصاحبه های منتشــر شده از خانواده و همرزمان ایشان و اسناد منتشر 
شده توســط ســاواک و دیگر نهادهای امنیتی. کتا ب های »چمران به 
روایت همسر شهید« نوشته حبیبه جعفریان و »یادگاران« نوشته رهی 
رسولی فر و گفت وگو های شفاهی همرزمان و خانواده شهید چمران هم 

از دیگر منابع چاپ این کتاب هستند.
به مناســبت سالگرد شهادت شهید چمران که روز گذشته بود، خواندن 

بخش کوتاهی از این کتاب خالی از لطف نیست:
»چقدر چهره  اش در تاریکی شــب می درخشید. گاهی با لبخندی تلخ، 
شــاید به یاد یارانش در پــاوه، کوه های بلند کردســتان، تنگی حلقه  
محاصره  سوســنگرد و رؤیای بر باد رفته  قادســیه  دشمن، یا شیرینی 
فتح ارتفاعات الله اکبر و گاهی درخشــش مروارید اشــک به یاد سرخی 
خون مبارزان لبنان بر بلندی های جبل عامل؛ نگاه  های غمناک آوارگان 
فلســطین، یا تکه  های جسد پاســداران کرد پاوه و حسرت پیوستن به 
آنانی که امشــب پرنده  خاطراتشــان در آینه  بارش چشمان پرواز را به 

تصویر می کشیدند.
بالاخره صبح از راه رســید و نســیمی که از دهلاویه به سوی اهواز، بال 
گشــوده بود، شــمیم شــهادت علمدارش را در علقمه  دهلاویه، چون 
قاصدکی ســبکبال در همه جا پراکنــد و آنچه ماند، بهت بود و حیرت؛ 
اشــک بود و سکوتی که بار هزاران فریاد را با خود به دوش می کشید و 
در این هیاهوی بی صدا، شانه  های ستبر او باید سنگینی داغی دوباره را 

تحمل می کرد. برخاست تا علمداری دیگر را به معرکه ببرد. 
فضا پر بود از بوی کربلا و او آرام  آرام به گودی قتلگاه نزدیک می شــد، 
فقط خدا می دانست که در دل آن دریای آرام چه توفانی برپا بود و چه 
امواج خروشــانی در تلاطم رسیدن به ســاحل رهایی بی قرار و بی تاب 
شکستن دیوار های شــنی کالبد خاکی بودند؛ و او می رفت تا زیر باران 
خمپاره  ها چرکی های زمین را از خود بزداید. به طرف سوســنگرد به راه 
افتاد و در بین راه مرحوم آیت الله اشــرافی و شــهید تیمسار فلاحی را 
ملاقــات کرد. برای آخرین بار یکدیگر را بوســیدند و باز هم به حرکت 

ادامه داد تا به قربانگاه رسید.
همــه  رزمنــدگان را در کانالــی پشــت دهلاویه جمع کرد، شــهادت 
فرمانده شــان »ایرج رســتمی« را به آن ها تبریک و تســلیت گفت و با 
صدایــی محزون و گرفته از غم فقدان رســتمی؛ ولــی نگاهی عمیق و 
پرنور و چهره ای نورانی و دلی مالامال از عشق به شهادت و شوق دیدار 
پروردگار، گفت: خدا رســتمی را دوســت داشــت و برد و اگر ما را هم 
دوست داشته باشد، می برد. خداوند ثابت کرد که او را دوست می دارد و 

چه زود او را به سوی خود فراخواند«.

 مجازآباد
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ورزش
پیروزی ایران مقابل پرتغال با یک شوک قوی!

 یوزها حالا 
به دنبال شکار کانگروها

رضا امیرخانی در جمع مخاطبان ادبیات در مشهد:

پیر شده ام ... نویسنده های جوان به صحنه بیایند

تربیت راهی به سوی آرمانشهر انقلاب اسلامی 
دیــروز در یک بازی ناگهانی و بداهه با بچه های کوچکم از آن ها خواســتم تا 
کلماتی را که من می گویم با بازی و نمایش نشان بدهند. وقتی از سختکوشی 
حرف زدم هر دو بالشی برداشتند و مثل یک کیسه گونی بر دوش گرفتند و 
شروع به زور زدن نمایشی کردند. برای من این تجربه بسیار جالب بود. کودکان 
ما کوشــیدن را بار بردن می دانند! به فکرم رســید که اگر می توانستم چنین 
آزمونی با یک گروه ۱00 نفری یا ۲00 نفری از بچه ها در ســنین مختلف و 
با کلمات مختلف می گرفتم به چه نتیجه ای می رســیدم؟ معنای کلمه هایی 
مثــل تحقیق، فهمیدن و همکاری در نظر بچه ها و بزرگترهای ما چیســت؟ 
این پرسش بسیار جدی است که انسان انقلاب اسلامی چه نوع انسانی است؟ 
آموزش و پرورش، آموزش عالی و دستگاه های فرهنگی و هنری ما چه سهمی 
در ســاختن این انسان دارند؟ مسئله بسیار ساده اســت، ما باید بدانیم چه 
می خواهیم تا بتوانیم به آن برسیم. »حزب الله« بدون مطالعه ایجاد نمی شود. 
چهره های برجســته جریان حزب الله و عدالتخواه را اگر فهرست کنیم به چه 
کسانی می رسیم؟ این آدم ها آیا انسان آرمانی انقلاب را نمایندگی می کنند؟ 
آیا می توانیم با تکیه بر آدم هایی که پای سخنرانی های فلانی می نشینند و بد 
و بیراه های بهمانی را برای هم بازارسال می کنند به آرمانشهر انقلاب اسلامی 
برســیم؟ مراکز راهبردی ما چه می کنند؟ به نظرم نخستین کار این است که 
ببینیم چه می خواهیم و سیره اهل بیت)ع( را ببینیم. احادیث، روایات و قرآن 
را ببینیم و کارهایی را که در این زمینه شــده است بازخوانی کنیم و ببینیم 
که انســان تراز انقلاب اسلامی چه نوع انسانی است؟ ببینیم مدل فکری ما و 

روش های آموزشی ما آیا چنین انسانی را تربیت می کنند؟ 
مهم ترین سن بچه ها زیر هفت سال است و در این سن چه کسانی با بچه ها کار 
می کنند، محیط های بازی چگونه اند، آیا مادر ها حداقل های لازم برای »مادری« 

را دارند و...؟ 
نمی شــود با تنبلی و بی فکری به جایی رســید. باید کار کنیم و باید در هر 
سطحی که می توانیم ساختارهای تربیتی را اصلاح کنیم. بچه ها اگر در هفت 
سال نخســت ساخته نشوند در مدرسه باید بلافاصله رفتارشان مورد مطالعه 
قرار بگیرد و درمان شــوند. مدرســه باید روش های اصلاحی هوشــمندانه 
جمع گریزی ها، بدبینی ها و بقیه آفات رفتاری بچه ها را تدبیر کند. در هر رده ای 
مدرسه ها، مراکز فرهنگی و مساجد باید کانون اصلاح و تربیت واقعی باشند تا 
نیاز به این نباشد که به دروغ، اسم زندان ها را »کانون اصلاح و تربیت« بگذاریم.

... نهنگی به هوا خاست!
همه چیز درباره پهپاد ساقط شده آمریکایی

گل محمدی توپ را به زمین پرسپولیس انداخت

رضایت نامه می خواهید، 
خودتان بگیرید!

ســینا حســینی: جدایی برانکو ایوانکوویچ 
از پرســپولیس نه تنها بــلای جان مدیریت 
باشگاه پرســپولیس شــد بلکه دردسرهای 
مدیران باشگاه خصوصی شهرخودرو را نیز 
دو چنــدان کرد. پرسپولیســی ها که تصور 
نمی کردنــد مرد کروات پیشــنهاد نجومی 
سعودی ها برای نشستن روی نیمکت الاهلی 
را بپذیرد دائم بر این جمله تأکید می کردند 

که هیچ اتفاقی رخ نخواهد داد اما 
با انتشــار نامه فســخ قرارداد 

دگرگون  چیــز  همه  برانکو 
پرسپولیس  مدیران  شــد. 
برای رهایی از این ناکامی 
بزرگ به سراغ گزینه های 
داخلی رفتند که در رأس 

تیم  موفق  آن سرمربی 
شهر خودرو بود...

زنگ کتاب 

 روزنوشته های علی محمد مؤدب

کلیدها

مجید تربت زاده: برخلاف اســمش، بیشتر از اینکه به عقاب 
شــبیه باشــد، مثل وال یا دلفین بزرگ و تنبلی است که بال 
درآورده و دوســت دارد به جای دریا، توی آسمان آبی بچرخد 
و لابه لای ابرها شــنا کند! پرنده آمریکایی البته برخلاف هیکل 
و ظاهر ســنگین و نهنگ آســایی که دارد، بســیار سبکبال و 
بلندپرواز اســت و گویا می تواند خیلی بیشتر از آنچه نهنگ ها 
زیر آب می مانند، در آسمان بماند، هنرنمایی کند و با چشمان 

تیزبینش، آمار همه جنبنــدگان روی زمین را بگیرد. »گلوبال 
هــاوک« با اتکا بــر همین توانایی هایش و با طمع جاسوســی 
از ایران، صبحگاه روز پنجشــنبه، بال و پر خویش بیاراســت و 
درســت وقتی که احساس می کرد »امروز همه روی جهان، زیر 
پر ماست« و می تواند جنبیدن پشه را بر سر خاشاک رصد کند، 
موشکی از کمینگاه سر رسید، بال هایش را به هم دوخت و همه 

وجودش سوخت.
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 سرمربی جدید استقلال: 
می دانم که کار دشواری داریم و وارد چالش شده ام

 در حال حاضر 
هیچ قولی نمی دهم
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سینا حسینی: جدایی برانکو ایوانکوویچ از پرسپولیس 
نه تنها بلای جان مدیریت باشگاه پرسپولیس شد بلکه 
دردسرهای مدیران باشگاه خصوصی شهرخودرو را نیز 
دو چندان کرد، پرسپولیســی ها که تصــور نمی کردند 
مرد کروات پیشنهاد نجومی ســعودی ها برای نشستن 
روی نیمکت الاهلی را بپذیرد دائــم بر این جمله تأکید 
می کردند که هیچ اتفاقی رخ نخواهد داد اما با انتشــار 
نامه فسخ قرارداد برانکو همه چیز دگرگون شد، مدیران 
پرســپولیس برای رهایی از این ناکامی بزرگ به سراغ 
گزینه های داخلی رفتند که در رأس آن سرمربی موفق 

تیم شهر خودرو بود.
اما مشــکل بزرگ این بود که یحیی گل محمدی پیش 
از این در مذاکره با مالک باشگاه شــهرخودرو زیر برگه 
قرارداد دو ساله را امضا کرده، هرچند برخی رسانه ها از 
وجود یک بند جنجالی در قرارداد باشگاه شهرخودرو و 
گل محمدی خبر دادند که چنانچه پرسپولیس به یحیی 
گل محمدی پیشنهاد دهد، او می تواند یکطرفه فسخ کند 
اما این مسئله به صورت جدی هم از سوی مالک باشگاه 
شهرخودرو تکذیب شد هم از سوی مدیران سازمان لیگ!

حرکت آماتور صداوسیما و پیمان یوسفی
با این حال صبح روز جمعه پیمان یوسفی مجری برنامه 
تلویزیونی ورزش و مردم در اقدامی عجیب و غیر حرفه ای 
مدعی شــد که مذاکرات گل محمدی و پرسپولیس به 
پایان رســیده و یحیی به عنوان ســرمربی فصل آینده 
پرسپولیس انتخاب شده است و قرار است صبح )امروز( 
شنبه این خبر به صورت رسمی اعلام شود، این اظهارنظر 
عجیب و غریب با واکنش سریع حمیداوی رو به رو شد تا 

خبر جنجالی به سرعت تکذیب شود.
با تکذیب این خبر از سوی مالک باشگاه شهرخودرو این 
پرسش برای اهالی ورزش بویژه طرفداران پرسپولیس به 
وجود آمد که چرا یوسفی چنین ادعایی را مطرح کرد، در 
حالی که هم باشگاه پرسپولیس و هم مالک باشگاه شهر 
خودرو منکر این توافق شــده اند. گفته می شود، پیمان 
یوسفی اسیر یک بازی تبلیغاتی که از سوی چند کانال 
تلگرامی راه افتاده بود شد، این کانال ها که اساساً فعالیت 
تبلیغاتی انجام می دهند، با انتشار یک خبر جعلی مدعی 
عقد قرارداد یحیی با پرسپولیس شدند تا در صورت بروز 
این اتفاق بتوانند از این مســیر درآمدزایی قابل توجهی 
داشته باشند، نشانه بارز جعلی بودن این خبر آنجا فاش 
شد که این کانال ها مدعی شدند گل محمدی، احمدرضا 
عابدزاده را به عنوان مربی دروازه بان های خود به باشگاه 
معرفی کرده در حالی که گل محمدی و عابدزاده روابط 
ایده آلی با یکدیگر ندارند، نکتــه جالب تر اینجا بود که 
پیمان یوســفی نیز در این بازی گرفتار شد تا آبروریزی 

بزرگی در رسانه ملی بابت این خبر راه بیفتد.
ادعای یوســفی به قدری جنجال ســازبود که یکی از 

مسئولان باشگاه پرسپولیس نیز در واکنش به این ادعا 
اعلام کرد هیچ توافقی صورت نگرفته و مشخص نیست 
این برنامه تلویزیونی بر اســاس کدام مستندات چنین 

ادعایی را مطرح کرده است.

سکوت معنادار گل محمدی
حالا پرسش بزرگ این است که سرانجام تکلیف یحیی 
و شــهرخودرو چه خواهد شــد؟ آیا او می تواند هدایت 
پرســپولیس را برعهده گیــرد یا اینکــه دومین فصل 
مربیگری شــهر خودرو را رقم خواهد زد؟ مســئولان 
پدیده با انتشار یک بیانیه آشکارا هرگونه خبری مبنی بر 
جدایی گل محمدی را تکذیب می کنند و در این رابطه 
اعلام کردند از عصر شــنبه تمرینات این تیم با حضور 

گل محمدی در محل تمرین منزل آباد آغاز خواهد شد!
با این حال برخی جریان های حاشیه ســاز که بعضاً به 
بنگاه های دلالی متصل هســتند با راه اندازی شایعاتی 

از حضور علی دایی، مهدی تارتار، افشین قطبی،پانادیچ 
به عنوان گزینه های مربیگری این باشگاه خبر دادند که 
این خبر از سوی مدیر رسانه ای شــهرخودرو با جدیت 
تکذیب شد تا مشخص شود از کنار این ماجرا جریان های 
منفعت طلب چقدر کاسبی می کنند تا شاید پورسانتی 

نصیبشان شود.
البته سکوت گل محمدی نیز در این بین بر حساسیت ها 
اضافه کرد، هرچند او به صورت رسمی در این خصوص 
واکنش نشــان نداد اما گفته می شــود وی بــه یکی از 
نزدیکان خود اعلام کرده: »من صبح شــنبه به مشــهد 
می روم، اگر پرسپولیسی ها خواهان حضور من در تهران 
هستند خودشان زحمت بکشند رضایت نامه مرا از باشگاه 
شهرخودرو بگیرند، در غیر این صورت من موظف هستم 
به قراردادم با این باشگاه پایبند باشم و در مشهد فعالیت 

خودم را ادامه دهم.«
شرط یحیی با اشراف بر اینکه مالک باشگاه به هیچ وجه 

حاضر به مصالحه با پرسپولیسی ها نیست نشان می دهد 
او نیز برای حضور در پرســپولیس کاملًا مردد اســت، 
البته وی پیش از این تمایل داشت حضور روی نیمکت 
پرســپولیس را تجربه کند اما وقتی هشتگ نه به مربی 
داخلی راه افتاد و جریان های پشــت پرده تلاش خود را 
برای القای حضور مامیچ به هواداران پرســپولیس آغاز 
کردند، برخی دوستان قدیمی گل محمدی به وی توصیه 
کردند از حضور در کادر فنی پرسپولیس حذر کند چون 
این فضا زمینه ناکامی وی را فراهم خواهد کرد به همین 
دلیل گل محمدی نیز از تصمیم اولیه خود برگشــت و 

تصمیم گرفت اولویت نخستش حضور در مشهد باشد.
به نظر می رســد همان طور که مهدی تاج موفق نشــد 
یحیی گل محمدی را با وعده تیم ملی امید از حضور در 
کادر فنی شهرخودرو منصرف سازد، حالا دوباره همان 
اتفاق برای مدیران پرسپولیس رقم خورده چون یحیی 

نمی خواهد اشتباهات گذشته خود را دوباره تکرار کند.

ساری: مایلم به رونالدو برای ثبت رکوردهاکمک کنم
ورزش: مائوریتزیو ساری، سرمربی جدید یوونتوس در نخستین کنفرانس خبری اش 
اظهارات جالبی داشت. او در خصوص همکاری با کریستیانو رونالدو می گوید: من در 
طول این سال ها با بازیکنان بزرگی کار کرده ام، اما کریستیانو رونالدو در سطحی دیگر 
است. بازیکنی که در بالاترین سطح فوتبال جهان است. کریس تمامی رکوردهای 
فوتبال جهان را در اختیار دارد و مایلم به او کمک کنم که رکوردهای دیگری ثبت 
کند. من سرمربی بازیکنی ]گونسالو ایگواین[ بودم که رکورد گل زده در یک فصل 

سری A را در اختیار دارد و حالا دوست دارم این تعداد بازیکن را به عدد 2 برسانم.

دو چراغ سبز نیمار به رئال در یک روز!
ورزش: در حالی که رسانه های بارسلونا خبر از تمایل نیمار برای بازگشت به بارسا 
می دهند اما این ســتاره برزیلی در روزهای گذشته به رئال چراغ سبز جدی نشان 
داد. دو شب پیش انتشار عکسی از ســوی بنزما در اینستاگرام خبرساز شد. ستاره 
فرانسوی رئال یک سلفی از خود با نیمار منتشر کرد و ستاره برزیلی نیز این عکس را 
در استوری خود به نمایش گذاشت. همچنین نیمار پست اینستای زیدان که در آن 
از دلتنگی خود برای چای نوشیدن با دیوید بکام گفته بود را هم لایک کرده است. 
دو چراغ سبز نیمار به رئال در یک روز، اتفاقی بود که کسی تصورش را هم نمی کرد. 

مارادونا: دروغ می گویند، آلزایمر ندارم!
ورزش: اسطوره پر حاشیه آرژانتین با انتشار پستی در اینستاگرام گزارش های منتشرشده 
درباره ابتلای او به بیماری آلزایمر را بشدت تکذیب کرد. دیگو مارادونا، با انتشار ویدیویی 
در اینستاگرام، درحالی که مشخصا عصبانی به نظر می رسید اعلام کرد بر خلاف شایعات 
منتشر شده به بیماری آلزایمر مبتلا نیست. مارادونا در ادامه صحبت هایش در این ویدئو 
کسانی که این شایعات را منتشر کرده اند را دروغگو خواند. این صحبت های مارادونا بعد از آن 
مطرح شد که روزنامه آرژانتینی کرونیکا با انتشار گزارشی مدعی شد مارادونا به  مشکلات 

عصبی مبتلاست و پزشکان تشخیص داده اند او در مرحله شروع بیماری آلزایمر قرار دارد.

کلوپ: لیورپول امسال ولخرجی می کند
ورزش: سرمربی لیورپول می گوید: قرمزها قصد دارند در تابســتان جاری در بازار نقل و 
انتقالات دست و دل باز باشند. لیورپول فصل بسیار موفقی را پشت سر گذاشت، در لیگ برتر 
به مقام نایب قهرمانی دست یافت و قهرمان چمپیونزلیگ شد، اما کلوپ احساس می کند 
برای اینکه از حریفانش عقب نیفتد باید برای ساختن تیمی پرقدرت تر در بازار نقل و انتقالات 
سرمایه گذاری کند. یورگن کلوپ تاکید می کند: »لیورپول باشگاه جاه طلبی است و ما اگر به 
اندازه باشگاه های دیگر در بازار نقل و انتقالات خرج نکنیم فصل آینده قادر به رقابت با آن ها 

نخواهیم بود. همه دارند ولخرجی می کنند و ما هم باید همین کار را بکنیم.«

ورزش: آندره آ استراماچونی در نخستین نشست خبری خود 
بعد از قبول هدایت تیم فوتبال استقلال اظهار داشت: تشکر 
می کنم از همه و از مسئولان استقلال بابت استقبال خوبی که 
شده است. شنیده بودم که ایرانی ها خونگرم هستند و تا الان 

استقبال خوبی بوده است. من این خونگرمی را تجربه کردم.

می دانم که کار دشواری داریم و وارد چالش شده ام
»استقلال سال هاست قهرمان نشــده. می دانیم که قول 
دادن برای قهرمان شــدن کار سختی اســت، اما آیا قول 
قهرمانی می دهید یا نه؟«، ســرمربی جدیــد تیم فوتبال 
استقلال در پاسخ به این پرســش بیان کرد: می دانم که 
استقلال 6 سال است قهرمان لیگ ایران نشده و می دانم 
که کار دشواری داریم و وارد چالش شده ام. استقلال سال 
گذشته سوم شد و حتماً تیم های دیگر بهتر کار کردند که 
قهرمان شدند. یکسری از بازیکنان ما جدا شده اند، یکسری 
تمدید کرده اند و یکسری بازیکن دیگر به ما اضافه شده اند. 

کلًا کار دشواری پیش رو خواهیم داشت.

قول می دهم اما فقط برای ارتقای سطح کیفی استقلال
تأکید کرد: همیشــه رابطه خوبی با باشگاه و استراماچونی 

هواداران تیم هایی که بوده ام، 
داشتم. نمی خواهم قولی بدهم 
یا حرفی بزنم کــه نتوانم آن را 
انجام دهم، امــا می توانم قول 
بدهم بهترین تلاشــم را بکنم 
و سطح کیفی استقلال را 

ارتقا بدهم. 

نمی توانم  هنــوز 
بگویم از فوتبال 
شناخت  ایران 

خوبی دارم
وی در واکنش 
به این پرســش 
که چه شــناختی 
از فوتبال ایران داشــته 
اســت، دســتیارانش 
چه کسانی هستند و 
آیا رحمان رضایی در 
اســتقلال به او کمک 
خواهد کــرد، گفت: 
صادقانــه بگویم که 
وقتی علــی خطیر با 
من تمــاس گرفت، 
هیــچ اطلاعاتی در 

مورد فوتبال ایران و استقلال نداشتم، اما پس از آن شروع به 
جمع آوری اطلاعات کردم تا بتوانم بیشتر یاد بگیرم. هنوز 
نمی توانم بگویم از فوتبال ایران شــناخت خوبی دارم، اما 
امیدوارم با همکاری افرادی که در باشگاه استقلال حضور 

دارند، به جمع بندی و شناخت برسم.

از باشگاه درخواست کردم 2 مربی و یک آنالیزور ایرانی 
در کنار ما باشند

ســرمربی تیم فوتبال اســتقلال افزود: من با خودم سه 
مربی حرفه ای آوردم که دو مربی تکنیــکال و یک مربی 
بدنساز هستند. از باشــگاه هم درخواست کردم یک مربی 
دروازه بان ها، یک مربی تکنیکال و یک آنالیزور هم داشته 
باشیم. یکی از دســتیارانم می تواند آنالیزور هم باشد، اما 
چون برای نخستین بار است که به فوتبال ایران آمده ایم، 
خواستم یک آنالیزور هم داشته باشیم تا بتوانیم تیم های 

مختلف را بهتر آنالیز کنیم.

می توانیم از تجربیات رحمان رضایی استفاده کنیم اما 
نه به صورت رسمی

استراماچونی در مورد رحمان رضایی نیز گفت: مدیر برنامه های 
من، مدیر برنامه های رحمان رضایی هم بوده است. او سابقه 
بازی در ایتالیا را داشته است و با توجه به تجربه ای که داشت، 
توانست اطلاعاتی را در مورد ایران به من انتقال دهد. رحمان 
رضایی به صورت رسمی در کادرفنی ما نیست، اما می توانیم از 

تجربیات او استفاده کنیم.

برای من مهم این است که با هواداران صادق باشیم
وی درباره اهدافش در استقلال و اینکه به 6 سال قهرمان 
نشدن آبی پوشان اشاره کرد که آیا این بدان معناست که 
قصد دارد در این تیم قهرمانی کســب کند، اظهار داشت: 
همه در تورنمنت ها می خواهند پیروز باشند و ما نیز همین 
هدف را داریم. یکی از نکاتی که برای من اهمیت دارد، این 
است که با هواداران صادق باشیم. ما یکسری خلأ داریم که 
باید آن ها را پر کنیم. هیچ گونه قولی نمی تواند داد، اما روند 

ما باید بهتر شود.

باید توانایی بازیکنــان را ببینیــم و بگوییم چگونه 
بازی می کنیم

ســرمربی تیم فوتبال اســتقلال یادآور شــد: در ایتالیا 
اصطلاحی هست که می گویند: »حمله باعث فروش زیاد 
می شود« و مثلًا فیلمی که خیلی خوب باشد، فروش زیادی 
هم دارد. این بازی دفاعی اســت که باعث می شود شرایط 
خیلی خوب پیش نرود. تیم های من همیشه هجومی بازی 
کرده اند، اما برای انتخاب اینکه چگونــه بازی کنیم، باید 

توانایی بازیکنان را ببینیم. 

ایسنا : در حالی ســفرهای پرهزینــه رئیس فدراسیون 
بسکتبال با عنوان رایزنی انجام می شود که این فدراسیون با 

مشکلات مالی مواجه است.
طبق گفته مسعود قاسمی مدیر تیم های ملی، طباطبایی 
با هدف رایزنی در مورد گســترش بســکتبال سه نفره و 
کاکاونپور به عنوان مدیر فنی تیم به هلند رفتند؛ دلایلی که 
توجیه منطقی ندارد و ابهام در اعزام این دو نفر را همچنان 
باقی می گذارد چرا که طباطبایی تاکنون برای رایزنی چند 
سفر بی نتیجه به کشورهای مختلف انجام داده است و در 
آخرین سفر راهی اردن شــد تا برای کسب پست در فیبا 
آسیا رایزنی کند. طباطبایی بعد از این سفر در گفت وگو با 
ایسنا بیان کرد: »با توجه به صحبت هایی که انجام شد قرار 
است در فیبا آسیا کاندیدا شوم تا اگر خدا بخواهد پستی را 
در هیئت رئیسه کسب کنیم که قطعاً تأثیرگذاری آن از 
زیر مجموعه ها خیلی بیشتر است. بنده با آقای خاجیریان 
)دبیرکل کنفدراسیون بسکتبال آسیا( صحبت کردم که 
از بنده خواسته اند در فیبا آسیا کاندیدا شوم. نمی خواهم 
سمت شخص خاصی را زیر ســؤال ببرم اما، واقعیت این 
است که داشتن سمت هایی در زیر مجموعه هایی چون 

غرب آسیا تأثیرات آنچنانی ندارند.«
طباطبایی در حالی این حرف ها را زد که شــرط شرکت 
در انتخابات فیبا آسیا داشتن دو ســال سابقه ریاست در 
فدراســیون ایران بود و از آنجایی کــه طباطبایی چنین 
ســابقه ای را نداشت ضمن اینکه نتوانســت در انتخابات 
شرکت کند، پست قبلی ایران )ریاست غرب آسیا( را هم 

از دست داد.
رئیس فدراسیون بسکتبال حالا هلند را برای یک رایزنی 
نامشخص انتخاب کرده است. اما تصویری که از طباطبایی 
منتشر شد او را کنار زمین و مشغول عکس یا فیلم گرفتن از 

مسابقات زنان نشان داد نه پشت میز مذاکره!

علاوه بر این تا کمتر از سه ماه دیگر جام جهانی بسکتبال 
مردان با حضور رئیس و اعضای فدراسیون جهانی بسکتبال 
برگزار می شود و طباطبایی می توانست برای رایزنی در این 
رویداد بزرگ تیم را همراهی کند نه اینکه در شرایطی که 
فدراسیون حتی توان مالی برگزاری بازی تدارکاتی برای 
بانوان و اعزام تیم کامل آن ها را ندارد و در چند ماه گذشته 
اعزام تیم دختران به مســابقات جهانــی را هم لغو کرد، 

هزینه ای اضافه به بار بیاورد.
اعزام مسئول کمیته سه نفره بانوان به عنوان مدیرفنی تیم 
سؤال دیگری است که هنوز پاسخی از طرف فدراسیون به 
آن داده نشده اســت. تیم ایران پیش از اعزام به مسابقات 
سرپرست داشت و در تمام رشته های ورزشی این سرپرست 
اســت که تیم را همراهی می کند اما در بخش ســه نفره 
فدراسیون بسکتبال گویا روال کار به شکلی دیگر است! اگر 
این بخش به سرپرست اعتقادی ندارد پس چرا راضیه شمس 
را برای این ســمت انتخاب کرد و اگر آن را قبول دارد پس 
چرا در هنگام اعزام تیم خط می خورد و مسئول بسکتبال 
سه نفره بانوان برای چندمین بار مسافر اعزام های خارجی 
می شود.اگر فدراسیون آن قدر از نظر مالی در وضعیت بدی 
به سر می برد که برای حفظ سلامتی بازیکنان توانایی اعزام 
پزشک با آن ها را ندارد پس چگونه هزینه سفر مسئولانی 
را پرداخت می کند که وظیفه شــان چیز دیگری است و 

اعزامشان هزینه ای اضافه محسوب می شود؟
این حرف ها در حالی از ســوی مدیر تیم های ملی مطرح 
می شود که بسکتبال سه نفره در برنامه مسابقات المپیک 
هم حضور دارد و تیم ها به دنبال مدال آوری در این رشته 
هستند. ایران نیز برای موفقیت در این عرصه باید بهانه هایی 
اینچنینی را کنار بگذارد و به دنبال تخصص گرایی در تیم 
ملی باشد و پول را به جای ســفرهای غیرضروری، خرج 

اعزام های مهم کند.

سرمربی جدید استقلال: می دانم که کار دشواری داریم و وارد چالش شده ام

در حال حاضر هیچ قولی نمی دهم
وقتی سفرهای بی نتیجه، اولویت بسکتبال می شود

رایزنی های پرهزینه آقای رئیس 

ورزش: قوی ترین وزنه بردار معلول جهان گفت: خوشحالم 
که از طریق این ورزش می توانم باعث افتخار کشورم باشم.

رقابت های وزنه برداری معلولان قهرمانی جهان در روزهای 
12 تــا 20 جولای به میزبانی قزاقســتان برگزار می شــود 
و ملی پوشــان کشــورمان نیز به عنوان یکــی از تیم های 

شرکت کننده با حریفان رقابت می کنند.
ایران در کنار چین و مصر یکی از ســه قدرت برتر این رشته 
محسوب می شود. این کشور سه رکورددار جهان را در اختیار 
دارد که روح الله رســتمی در 72 کیلوگرم و مجید فرزین در 
وزن 80 کیلوگرم در بین این سه رکورددار ایرانی هستند. اما 
بدون شک محبوب ترین نام در بین این رکوردداران سیامند 
رحمان است؛ کسی که قوی ترین ورزشــکار معلول دنیا به 

حساب می آید.
سیامند که هم اکنون خود را برای حضور موفق در مسابقات 
قهرمانی جهان آماده می کند، گفت: پارا وزنه برداران خوب 
زیادی در ایران حضــور دارند که این به دلیــل اقلیم ایران 
و اردوهای منظم خوبی اســت که توســط کمیته ما برگزار 
می شود. اســتعدادهای زیادی وجود دارد و بر همین اساس 
می توانم بگویم که جلسه های تمرینی ما سخت تر و شدیدتر 

از هر تیمی در جهان است.
سیامند 31 ساله است، اما هنوز تمام نشده است. او فهرستی 
از کارهایش در سال های آینده را در ذهن دارد و برای رسیدن 
به آن ها تلاش می کنــد. این کارها شــامل طلای قهرمانی 
جهان در سال 2019، ســومین طلای تاریخی و پیاپی در 
پارالمپیک و شکســتن رکورد جهان می شود. او در این باره 

می گوید: احساس خوبی دارم و نگاهم به مسابقات قهرمانی 
جهان و سپس المپیک 2020 توکیوســت و امیدوارم یک 
رکورد جهانی دیگر را در پارالمپیک به ثبت برسانم. حضور در 
مســابقات قهرمانی جهان به میزبانی قزاقستان برایم خیلی 
اهمیت دارد. این رویداد مســابقاتی برای کســب سهمیه 

المپیک 2020 است.
 می خواهم ابتدا کسب سهمیه را قطعی کنم و سپس مدالم 
را بگیرم. به هر حال همه چیز مربوط به آماده  شــدن برای 
پارالمپیک است.قوی ترین ورزشکار معلول جهان ادامه داد: 
از اینکه می خواهم سومین حضورم در پارالمپیک را تجربه 

کنم، خیلی هیجان زده هستم.
 من می خواهم در توکیو یک رکورد جدید جهان را ثبت کنم 
که از رکورد پارالمپیک 2016 نیز بهتر است تا طرفدارانم را 

خوشحال کنم و به آن افتخار کنند.
رحمان اشاره ای هم به شروع این ورزش می کند و می گوید: 
یکی از مربیانم مرا به کمیته ملــی پارالمپیک معرفی کرد و 
بعد از مدتی هم به تیم ملی دعوت شدم. من شبانه  روز برای 
پیشرفت کار کردم. در ابتدا می توانستم 120 کیلوگرم را بلند 
کنم، اما حالا به بیش از 300 کیلوگرم رسیده است. همیشه 
از خدا تشکر می کنم که بخشی از خانواده پارالمپیک هستم.

ســیامند حالا احســاس می کند که می تواند یک الگو برای 
دیگران باشــد: »به طور مثبت تحت تأثیر این موضوع قرار 
گرفته ام و زندگی شــخصی ام را تغییر داده اســت. از اینکه 
می توانم یک الگو برای جوانان باشــم، همیشه خدا را شاکر 

هستم. 

ورزش : تیم ملی ایران در نخســتین بازی خود از هفته چهارم 
لیگ ملت های 2019 در سالن حسین رضازاده شهر اردبیل به 
مصاف تیم ملی پرتغال رفت و با نتیجه 3 بر یک به پیروزی رسید.

تیم ملی پرتغال برخلاف انتظار و با وجود فشار زیاد تماشاگران 
خود را بخوبی در سالن مسابقه پیدا کرد و در حمله عملکرد بسیار 
خوبی داشت به طوری که از ایران پیش هم بود. برتری ایران در 
دفاع روی تور نتوانست مانع از امتیازگیری حریف اروپایی شود 
و کولاکوویچ در حالی که تیمــش 22 بر 20 عقب بود، تقاضای 
وقت استراحت کرد. ایران در کمال شگفتی ست نخست را 25 

بر 23 واگذار کرد.
بازی پرنوسان و پر اشتباه بازیکنان ایران در ست دوم نیز ادامه 
داشت به طوری که سعید معروف هم از عملکرد تیم ایران شاکی 
بود. وقت استراحت فنی نخست در امتیاز 8 بر 4 به سود پرتغال به 
دست آمد. امیر غفور در حالی که ایران 9 بر 6 عقب بود جای پوریا 
یلی را گرفت. با ورود غفور، قدرت خط حمله ایران بیشتر شد و 

شاگردان کولاکوویچ به جریان بازی برگشتند.
پرتغالی هــا در ادامه بــازی، امتیازات خود را بــه تیم ایران 
نزدیک کردند و در پوئن 22 مساوی شدند. حریف اروپایی، 
سختکوش تر از چیزی بود که نشان می داد. آنها از اشتباهات 
بازیکنان ایران حداکثر اســتفاده را کردنــد و در امتیاز 25 
مساوی کردند اما 2 دفاع روی متوالی از غفور و مجرد، نتیجه 
ست دوم را 27 بر 25 به سود ایران رقم زد.ایران در پایان ست 
دوم 18 امتیاز از اشــتباهات خود به حریف تقدیم کرده بود. 

پرتغالی ها تنها 9 پوئن اشتباه داشتند.
شروع ناامید کننده ایران در ست سوم و ثبت امتیاز 4 بر صفر برای 
پرتغال، باعث شد کولاکوویچ، شاگردانش را نزد خود فرا بخواند. 

اعتراض  های کاپیتان تیم ملی پرتغال به داور برای او یک کارت 
زرد و سپس یک کارت قرمز و یک امتیاز برای تیم ایران به دنبال 
داشت. کولاکوویچ در این ست لیبرو خود را هم عوض کرد تا شاید 
توپ های بهتری به دست معروف برسد. بازی در امتیاز 12 با دفاع 
علی شفیعی مساوی شد و ایران با سرویس بدون بازگشت علی 

اصغر مجرد، پیش افتاد.
تیم ایران در ادامه به تیمی تبدیل شد که همه انتظار آن را داشتند. 
سرویس های خوب و هوشیاری دفاع روی تور باعث شد تا نتیجه 
20 بر 15 به سود ایران ثبت شود. دفاع روی تور برگ برنده ایران 
در ست سوم بود. این ست با نتیجه 25 بر 17 به سود ایران تمام 
شد.تیم ملی ایران تا پایان سوم 14 امتیاز مستقیم از دفاع روی 

تور کسب کرد.
بدین ترتیب ایران در نخســتین دیدار هفته چهارم به پیروزی 
رســید، دیداری که آغاز آن با شــوک همراه بود و شــاگردان 
کولاکوویچ در میان ناباوری ست اول را به حریف نه چندان مطرح 

خود واگذار کردند.
بازی در ست چهارم، پایاپای شروع شد اما با برتری فنی و روحی 
بازیکنان ایران ادامه پیدا کرد. شوخی فیاضی با حضرت پور پس 
از کسب یک امتیاز برای ایران باعث دلخوری مختصر لیبرو تیم از 
فیاضی شد. در این ست به اشتباهات بازیکنان پرتغال اضافه شد. 
در مقابل تیم ایران برای یکسره کردن بازی وارد زمین شده بود.
ایران در ست چهارم با نتیجه 25 بر 18 و در مجموع 3 بر یک برنده 

بازی مقابل تیم سختکوش پرتغال شد.
تیم ملی ایران در بازی دوم خود از ســاعت 18:30 امروز شنبه 
به مصاف تیم ملی استرالیا خواهد رفت و پرتغال با فرانسه روبه 

رو می شود.

امیرمحمد سلطان پور: رئال مادرید هفته ای خاطره انگیز را 
در بازار نقل و انتقالات ثبت کرد و روز چهارشنبه نیز از فرلاند 
مندی در ســانتیاگو برنابئو رونمایی کرد. به جز مندی، آن ها 
در فاصله هفت روز، لوکا یوویچ، رودریگــو و ادن هازارد را در 
مراسم معارفه مقابل هواداران قرار دادند و چند روز دیگر نیز 
ادِِر میلیتائو مراسم خود را در این ورزشــگاه تاریخی برگزار 

خواهد کرد.

از 36 به 23!
چنیــن حجم فعالیــت در بــازار نقــل و انتقالات بــا تمام 
جذابیت هایی که برای هواداران کهکشــانی خواهد داشت، 
نقطه ضعف خــود را نیز به دنبال دارد. ترکیــب رئال مادرید 
اکنون بسیار شلوغ شده و به همین دلیل »عملیات خروج« در 
پایتخت اسپانیا آغاز شده است. زین الدین زیدان می خواهد 
چندین بازیکن خود را به فروش برساند تا ترکیب یک دست 
مورد نظر خود را پیدا کند و به همین دلیل پیش بینی می شود 

13 بازیکن از رئال خارج شوند.
البته نمی توان حتی با خریدهای پرتعداد کنونی، فرآیند خرید 
بازیکن رئال را تمام شــده قلمداد کرد. آن ها به دنبال خرید 
یک ستاره دیگر برای میانه میدان خود هستند که کریستین 
اریکســن و پل پوگبا گزینه های اصلی محســوب می شوند 
و البته تــلاش نهایی را نیز برای خرید نیمــار به کار خواهند 
بست؛ تلاشی که البته بسیار ســخت خواهد بود و بعید است 
موفقیت آمیز باشد. با توجه به این نکات، تعداد بازیکنان ترکیب 
اصلی رئال به عدد 36 خواهد رسید و تا کمتر از سه هفته دیگر 
که پیش فصل آغاز می شــود باید آن ها هرچه سریع تر تعداد 

زیادی از آن ها را به فروش برسانند.

شروع فروش ها با کمک همسایه
البته همین حالا که این مطلب را می خوانید فرآیند خروج در 

مادرید آغاز شده است. مارکوس یورنته درپایتخت اسپانیا باقی 
ماند اما اتلتیکو مادرید را برای ادامه فوتبالش انتخاب و باشگاه 
همســایه رئال 30 میلیون یورو برای خرید او پرداخت کرد. 
رائول دتوماس در آستانه پیوستن به بنفیکا قرار دارد و خامس 
رودریگز نیز بعد از بازگشت از مسابقات کوپا آمریکا به احتمال 

بسیار زیاد ناپولی را برای ادامه فوتبالش انتخاب می کند.
این سه بازیکن شاید نخســتین فروش های رئال باشند اما به 

هیچ عنوان آخرین آن ها نخواهند بود.

به پسر زیدان هم رحم نخواهد شد!
در درون دروازه کیلور ناواس در آســتانه پیوستن به پی اس 
جی قرار دارد و لوکا زیدان، پسر سرمربی تیم نیز چه به صورت 

قرضی و چه دائمی به سرزمین پدری خواهد رفت.
سرخیو رگیلون و خسوس والخو در خط دفاعی آنچنان مورد 
نیاز زیدان نخواهند بود و حتی تئو فرنانــدز نیز که از دوران 
قرضی خود از سوسیداد باز می گردد در نقشه های فصل آینده 
باشگاه جایی نخواهد داشــت و باید به دنبال باشگاه دیگری 

بگردد.در میانه میدان پروژه خروج بیشتر خود را نمایش خواهد 
داد و به جز یورنته، دنی سبایوس احتمالاً به تاتنهام یا میلان 
می رود و متئو کوواچیچ نیز منتظر خواهد ماند تا ببیند آیا فیفا 
با فرجام خواهی چلسی برای به تعویق انداختن محرومیت به 
توافق خواهد رسید تا قرارداد قرضی خود را با این باشگاه دائمی 
کند یا خیر. مارتین اودگارد پدیده جوان رئال نیز احتمالاً به 
اینتر برود و البته ما ایسکو را نیز داریم که با وجود علاقه زیدان 

به او به احتمال زیاد مادرید را ترک می کند.
در خط حمله به جز دتوماس که در مورد او صحبت شد، بورخا 
مایورال در یک قدمی سوسیداد قرار دارد و ابهامات در خصوص 
آینده پدیده جوان یعنی براهیم دیاز نیــز وجود دارد که چه 
سرنوشتی برای او پیش خواهد آمد فعلًا هیچ کس نمی تواند 

نظر قطعی دهد.

مورد عجیب گرت بیل!
اما اصلی ترین دغدغه رئال هیچ کدام از نام های بالا نیســت. 
گرت بیل سردرد شدیدی را برای زیدان و پرز و دیگر مدیران 
مادریدی به وجود آورده است. زیدان او را در تیمش نمی خواهد 
اما بیل که از قــرارداد بلندمدت و پردرآمدش هنوز ســال ها 
باقی مانده و می داند در صورت خروج باید قید چنین حقوقی را 

بزند، به هیچ عنوان راضی به ترک اسپانیا نیست.
البته با همه این ها باید سیاســت رئــال در ارزان نفروختن 
بازیکنانش را تحسین کرد. با اینکه زیدان باید این 36 بازیکن 
را به 23 بازیکن تقلیل دهد اما رئال ارزش گذاری خاص خود را 
برای این بازیکنان در نظر گرفته و به هیچ عنوان زیر قیمت، به 
آن ها چوب حراج نمی زند. آن ها همچنان می خواهند ترکیب 
خود را به شکل کلکســیونی از بازیکنان جوان و ستارگان با 
تجربه حفظ کنند و با سیاست بسیار خوبی که تاکنون در بازار 
نقل و انتقالات در پیش گرفته اند حسادت بسیاری از غول های 

اروپا را برانگیخته اند.

سرمربی جدید استقلال، بعد از مراسم معارفه خود 
در هتل آکادمی فوتبال، در صفحه اینستاگرامش 
به آغاز کار رسمی خود در میان آبی پوشان تهرانی 
واکنش نشان داد. آندرا استراماچونی در پست خود، 
شــکل خوش آمدگویی به او در ایران را تاثیرگذار 
لقب داده اما می گوید »اکنون تمام تمرکزش برای 
آماده سازی فصل جدید است چون کارهای خیلی 

زیادی است که باید انجام دهند.«

سرمربی جدید تیم ملی امید کشــورمان، بعد از پایان 
پذیرفتن نخستین دور از تمرینات این تیم برای مسابقات 
انتخابی المپیک 2020 توکیو، در پستی اینستاگرامی از 
 شــرایط خوب تیمش خبر داد. فرهاد مجیدی که شروع 
به کار او در تیم ملی امید، بی حاشیه نبود، در پست خود می 
گوید »بچه ها با انگیزه و پر انرژی بودند و امید و سرزندگی 
این جوانان من را هم امیدوار کرده تا بتوانند رویای بزرگ 

ما یعنی صعود به المپیک را محقق کنند.«

فرهاد مجیدیآندرا  استراماچونی
مهاجــم مشــهور اســپانیایی در توییتــر خود، 
خداحافظی اش از مستطیل سبز را رسما اعلام کرد. 
فرناندو تورس 35 ساله که کار خود را از اتلتیکومادرید 
آغاز کرد و سپس به لیورپول، چلسی، دوباره به اتلتیکو 
و در نهایت در لیگ ژاپن ادامه داد و در این راه عناوین 
و افتخارات زیادی را به همراه باشــگاه ها و تیم ملی 
اسپانیا بدست آورد، در کلیپی که از خود در توییترش 
منتشر کرد پس از 18 سال از فوتبال خداحافظی کرد.

مدافع سابق اســتقلال تهران در استوری اینستاگرام 
خود، انتخاب هم تیمی سابقش به عنوان مربی در این 
باشگاه و دستیاری استراماچونی را به شکلی خاص به 
او تبریک گفت. امیرحسین صادقی که سال ها در کنار 
پیروز قربانی خط دفاع آبی پوشــان پایتخت را شکل 
می داد، در استوری خود با انتشار عکسی در کنار قربانی، 
جمله »آرزوی موفقیت مربی« را منتشر کرده و در زیر 

عکس به مزاح می گوید: »شاگرد نمی خوای!«

امیرحسین صادقیفرناندو تورس

ضد  حمله

دنیزلی: صحبت از قهرمانی از حالا زود است
ورزش: مصطفــی دنیزلــی در خصــوص وضعیــت ایــن روزهای 
تراکتورســازی گفت: کار را شــروع کرده ایم و تمرینات طبق برنامه 
جلو می رود ولی مســئله اصلی این اســت که تیم هنوز تکمیل نشده 
است. هنوز با نفرات کامل تمرین نمی کنیم، تعدادی از بازیکنان فصل 
گذشته باید به تمرین اضافه شوند و البته چند بازیکن جدید هم باید 
جذب کنیم. سر مربی تراکتورسازی در پاســخ به این پرسش که آیا 
تراکتورسازی در فصل جدید می تواند برای نخستین بار قهرمان لیگ 
برتر شود گفت: اکنون در مقطعی هستیم که باید در خصوص هدف های 
فعلی صحبت کنیم و صحبت از قهرمانی از حالا زود اســت. هدف ما 
تشکیل یک تیم خوب است و من دوست دارم با تیمِ کامل به اردو برویم 
تا نحوه آماده سازی تیم به بهترین شکل جلو برود. اگر تیم تکمیل شود 
و بتوانیم بازیکن باکیفیت جذب کنیم آن زمان می توانیم برای رسیدن 

به هدف هایمان امیدوار باشیم.

احتمال جدایی اوساگوآنا از ذوب آهن
ورزش: کریستین اوساگوآنا برای ماندن در تیم اصفهانی 450 هزار دلار 
می خواهد. مهاجم ذوب آهن به احتمال فراوان از ذوب آهن جدا خواهد 
شد. این بازیکن برای ماندن در تیم اصفهانی 450 هزار دلار می خواهد 
که ذوبی ها نمی توانند چنین مبلغی را تأمین کنند. اوساگوآنا با چند تیم 

از کشور قطر، عربستان و امارات در حال مذاکره است.

 پیشنهاد جدید کی روش به سپاهان 
برای تمدید قرارداد

ورزش: کی روش استنلی، مهاجم فصل گذشته سپاهان در دو فصل 
گذشــته در دو تیم اصفهانی زیر نظر امیر قلعه نویی بازی کرد و حالا 
این مربی برای فصل آینده هم خواهــان حفظ مهاجم برزیلی تیمش 
است. سپاهانی ها برای حفظ کی روش باید مبلغ قرارداد این بازیکن را 
نسبت به فصل گذشته بیشتر کنند، بخصوص اینکه استنلی توانست 
در فصل گذشته عنوان آقای گلی لیگ برتر ایران را به همراه لوسیانو 
پریرا بدست آورد. کی روش قرار است تا 10 روز آینده به ایران بیاید تا 
مذاکرات خودش را با مسئولان باشگاه سپاهان انجام دهد. این بازیکن 
قرار است برای ماندن در سپاهان پیشنهادی 600 تا 800 هزار دلاری 

به مسئولان باشگاه سپاهان ارائه دهد.

مهاجری رسماً سرمربی نساجی شد
ورزش: با تصمیم مدیران باشــگاه نســاجی محمدرضا مهاجری به 
عنوان سرمربی جدید این تیم انتخاب شــد. همچنین با اعلام باشگاه 
نساجی تمرینات این تیم از روز دوشنبه سوم تیرماه در ورزشگاه وطنی 
قائمشهر آغاز خواهد شد و باید بازیکنان در این روز خود را به کادرفنی 

جدید معرفی کنند.

امیدهای فوتسالمان از فینال آسیا بازماندند
ورزش: تیم فوتســال زیر 20 سال کشــورمان در مرحله نیمه نهایی 
مسابقات قهرمانی آســیا به مصاف ژاپن رفت و در پایان وقت اضافه با 
نتیجه 8 بر چهارشکست خورد. با این نتیجه، شاگردان حمید شاندیزی 
که در دوره قبلی مسابقات به قهرمانی رسیده بودند، شکست سنگینی 
متحمل شدند و باید در بازی رده بندی مسابقات برابر اندونزی به میدان 
بروند. ژاپن هم در دیدار فینال برابر افغانستان صف آرایی می کند. بازی 
رده بندی مسابقات از ساعت 16 و دیدار فینال از ساعت 18:30 امروز 

برگزار خواهد شد.

رونمایی از دستیاران ایرانی استراماچونی
ورزش: دو دستیار ایرانی ســرمربی جدید استقلال مشخص شدند. 
پس از اینکه نام های زیادی برای دستیاری آندره آ استراماچونی مطرح 
شد، مدیران استقلال بر ســر انتخاب پیروز قربانی و بهزاد غلامپور به 
جمع بندی رسیدند و این دو بازیکن سابق استقلال را به عنوان دستیار 

سرمربی ایتالیایی معرفی کردند.

 پیشنهاد ۷00 هزار یورویی
برای علیپور رد شد

ورزش: به نقل از سایت اخبار فوتبال بلژیک، تیم فوتبال زولته وارگام 
دومین پیشنهاد خودش را برای جذب علی علیپور به باشگاه پرسپولیس 
ارسال کرد که این پیشنهاد شــامل پرداخت 700 هزار یورو برای این 
بازیکن بود. اما این سایت مدعی شد باشگاه پرسپولیس این پیشنهاد را 
نیز رد کرده است و معلوم نیست باشگاه بلژیکی برای بار سوم پیشنهاد 

جدیدی به علیپور ارائه کند یا خیر.

کامیابی نیا: سفرم کاری بوده نه ورزشی
ورزش: سفر کمال کامیابی نیا بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس به تبریز 
باعث شده تا شــایعات زیادی درخصوص این بازیکن به گوش برسد. 
کامیابی نیا در گفت و گو با فــارس، در این خصوص گفت: من برای کار 
شخصی به سفر آمدم و اصلًا سفر من ارتباطی به فوتبال ندارد. وی ادامه 
داد: من دو سال دیگر با پرســپولیس قرارداد دارم و براساس قراردادم 
در پرسپولیس می مانم و حرف هایی که مطرح شده فقط شایعه است 

و صحت ندارد.

حسینی و غفوری در استقلال ماندنی شدند
ورزش: سید حسین حســینی و وریا غفوری پس از انجام مذاکرات 
با کامران منزوی، عضو هیئت مدیره باشــگاه فوتبال استقلال تهران، 
راضی شــدند تا قرارداد خود را با این باشــگاه تمدید کنند.  حسینی 
قرارداد خود را با اســتقلال دو ســاله تمدید کرده و وریا غفوری نیز 
پس از کش و قوس های فراوان، بعــد از مذاکره با کامران منزوی برای 
تمدید قراردادش به توافق کامل رسید و قرار است  برای دو فصل دیگر 
قراردادش را با آبی های پایتخت تمدید کند. گفته می شود پیش نویس 
قرارداد حسینی و غفوری از سوی منزوی به فتحی  تحویل داده شد تا 

این دو بازیکن برای سال آینده قراردادشان را امضا کنند.  

تراکتور مدافع لیگ برتری به خدمت گرفت
ورزش: »مسیح زاهدی« مدافع مستحکم فصل گذشته ماشین سازی 
با عقد قراردادی سفید به تراکتور پیوست.این بازیکن متولد سال 70 
در شهر کرج است که سابقه پوشیدن پیراهن تیم هایی همچون پیکان، 
سایپا، شهرداری اردبیل و گسترش فولاد را در کارنامه دارد، همچنین 
وی توانســته در مقاطع مختلف به اردوی تیم هــای ملی در رده های 

مختلف نونهالان، نوجوانان، جوانان و امید دعوت شود.

منهای فوتبال

جام جهانی بسکتبال 3 نفره
 شکست بانوان ایران 

مقابل چک و حذف از مسابقات
ورزش : تیم ملی بسکتبال سه نفره بانوان ایران با سه شکست و 

یک پیروزی از جام جهانی حذف شد.
در ادامه جام جهانی بسکتبال ســه نفره که به میزبانی آمستردام 
هلند در حال برگزاری است، تیم ملی بانوان کشورمان با ترکیب 
دلارام وکیلی، سعیده علیّ، شــادی عبدلوند و کیمیا یزدیان در 
آخرین مسابقه مرحله مقدماتی مقابل جمهوری چک قرار گرفت 

و با نتیجه 22 بر هشت شکست خورد.
تیم ایران  پیش از این مقابل رومانی نتیجــه را واگذار کرده بود. 
بانوان بسکتبالیست کشورمان در دیدار با اسپانیا و مغولستان، یک 
برد و یک شکست را ثبت کرده بودند و با سه شکست و یک پیروزی 

از گردونه مسابقات کنار رفتند.

 سرپرست دبیری فدراسیون بوکس 
معرفی شد

ورزش: با اتمام مأموریت علیرضا کلانتری در فدراسیون بوکس، 
سرپرست دبیری این فدراسیون معرفی شد.

پس از اتمــام مــدت مأموریت علیرضــا کلانتری دبیر ســابق 
فدراسیون، شهریار رحمانی به عنوان سرپرست دبیری فدراسیون 
منصوب گردید. رحمانی یکی از قهرمانان پیشین تیم ملی و عضو 
سابق تیم منتخب بوکس آسیا در جام جهانی 1998 بوده است. 
وی همچنین عضویت در شورای فنی فدراسیون و ریاست هیئت 

بوکس استان لرستان را در کارنامه کاری خود دارد.
رحمانی در حال حاضر مشاور امور استان های فدراسیون ناشنوایان 
اســت و رئیس اداره ورزش و جوانان شهرســتان های خرم آباد و 

دلفان است.

استکی سرمربی تیم ملی بوکس شد
ورزش: مدیر تیم ملی بوکس با حفظ ســمت هدایت تیم ملی را 

به عهده گرفت.
به  دنبال منتفی شدن حضور بولت نیازیمبتوف مربی قزاقستانی، 
علی استکی به عنوان سرمربی تیم ملی بوکس انتخاب شد.استکی 
با حفظ سمت مدیریت ســازمان تیم های ملی بوکس قرار است 
تا مسابقات جهانی بوکس در روســیه هدایت تیم ملی را به عهده 

داشته باشد.

 بیرانوند: انتخابات وزنه برداری
زودتر از 15 تیر برگزار نمی شود

ورزش: دبیر فدراســیون وزنه برداری گفت کــه امکان برگزاری 
انتحابات این فدراسیون در تاریخی زودتر از 15 تیر وجود ندارد.

محســن بیرانوند در مورد اینکه گفته می شد قرار است انتخابات 
فدراســیون وزنه برداری در روز 11 تیر برگزار شود، اظهار داشت: 
چنین امکانی وجود ندارد و عملًا نمی توانیم انتخابات را زودتر از 
15 تیر برگزار کنیم، چراکه طبق قانون بعد از اینکه اسامی تأیید 
صلاحیت شــدگان در اختیار دبیر مجمع انتخاباتــی قرار بگیرد، 
حداقل 15 روز زمان لازم اســت که اقدامات لازم برای برگزاری 
انتخابات صورت بگیرد. بنابراین برگــزاری مجمع در روز 11 تیر 
عملًا ممکن نیست. اگر حتی فردا )دوم تیر( هم اسامی اعلام شود، 
ما باز هم نمی توانیم در این تاریخی که گفته می شود انتخابات را 

برگزار کنیم و این منع قانونی دارد.
وی درباره وضعیت آسیب دیدگی سهراب مرادی تصریح کرد: من 
نمی توانم در این مورد که مصدومیت او جدی هســت یا نه حرف 
بزنم. در این خصوص باید پزشک متخصص نظر بدهد. با هماهنگی 
کمیته پزشکی فدراســیون وزنه برداری و فدراســیون پزشکی 
ورزشی، قرار است این فدراسیون پزشــک متخصصشان و زمان 
معاینه را به ما معرفی و اعلام کند تا ســهراب مرادی مورد معاینه 
قرار بگیرد. در همه مصدومیت ها در یکی دو روز اول نمی شود نظر 

قطعی داد و نیاز به استراحت وجود دارد.
دبیر مجمع انتخابات فدراسیون وزنه برداری در خصوص اینکه آیا 
IWF در مورد لباس بانوان نظرش را اعلام کرده است، گفت: نه 

هنوز به ما پاسخی نداده اند.

 نوروزی: مصدومیت سهراب مرادی 
جدی نیست

ورزش : رئیس فدراســیون پزشکی ورزشــی گفت: مصدومیت 
سهراب مرادی جدی نیست و او مشــکلی برای ادامه تمریناتش 

ندارد.
دکتر غلامرضا نوروزی درباره آسیب دیدگی سهراب مرادی قهرمان 
المپیک 2016 ریو اظهار داشت: من نه سهراب مرادی را دیدم و 
نه MRI او را و اطلاع چندانی از وضعیتش ندارم، اما بعد از اینکه 
در این باره پرس وجو کردم، متوجه شــدم که آسیب دیدگی اش 

جدی نیست.
وی ادامه داد: او مشــکلی برای ادامه تمریناتش نــدارد و در این 
خصوص دکتــر بنی جمال پیگیر موضوع اســت. ظاهراً مرادی از 
ناحیه کتف آســیب دیده که باید MRI او را پزشــک متخصص 

بررسی کند.
ســهراب مرادی که پیش از این از ناحیه کمر آسیب دیده بود، در 
نهایت بدون عمل جراحی و با انجام درمــان اصلاحی در آلمان، 
کارش را بــرای حضور در المپیــک 2020 توکیو ادامــه داد. او 

چهارشنبه بار دیگر دچار مصدومیت شد.

 صعود ایران به جمع ۴ تیم برتر 
مسابقات هندبال ساحلی قهرمانی آسیا

ورزش : تیم ملی هندبال ساحلی ایران در آخرین دیدار خود در 
رقابت های قهرمانی آســیا مقابل عمان شکست خورد و به عنوان 

تیم دوم به مرحله نیمه نهایی راه یافت.
تیم ملی هندبال ساحلی کشورمان در آخرین بازی دور مقدماتی 
خود مقابل عمــان نایب قهرمان چهــار دوره رقابت های هندبال 
ساحلی آسیا با نتیجه 2 بر یک مغلوب شد اما به همراه این تیم از 
این گروه به جمع چهار تیم برتر نیمه نهایی راه پیدا کرد. شــایان 
ذکر اســت تیم ملی کشــورمان در مرحله نیمه پایانی روز شنبه 
ساعت 12:15 به وقت ایران مقابل تیم ملی قطر قهرمان چهار دوره 

رقابت های هندبال ساحلی آسیا قرار خواهد گرفت.

سیامند رحمان:  

می خواهم در پارالمپیک رکورد بزنم
پیروزی ایران مقابل پرتغال با یک شوک قوی!

یوزها حالا به دنبال شکار کانگروها
زیدان و کنار گذاشتن 13 بازیکن!

شروع »پروژه خروج« در مادرید

صحبت های یوسفی درباره گل محمدی کذب است
 حمیداوی: از امروز 

با یحیی استارت می زنیم
ورزش: مالک باشگاه شهرخودرو صحبت های پیمان یوسفی در 
برنامه ورزش و مردم را تکذیب کرد. فرهاد حمیداوی در خصوص 
اینکه پیمان یوســفی در برنامه ورزش و مــردم اعلام کرده گل 
محمدی سرمربی پرسپولیس شده است، گفت: من این خبر را 
تکذیب می کنم، صحبتی که در برنامه ورزش و مردم شده صحت 
ندارد. من تازه به ایران رسیدم و فیلم صحبت های مجری ورزش 

و مردم را برای من ارسال کردند.
 وی در پاســخ به این پرســش که آیا ممکن است با گل محمدی 
مذاکره ای صورت گرفته شــده باشــد و او بی اطلاع باشد، گفت: 
من بعید می دانم چــون این کار حرفه ای نیســت. ضمن آنکه از 
شنبه)امروز( تمرینات ما آغاز خواهد شد و یحیی گل محمدی هم 
نفرات خود را معرفی و انتخاب کرده است.مالک باشگاه پدیده تأکید 
کرد: نمی دانم این اخبار از کجا آمده، کل تیم ما بر اساس افکار گل 
محمدی برای دو سال بسته شده است. متأسفانه وقتی من نبودم 

حتی جایگزین گل محمدی را هم برای تیم ما انتخاب کرده اند!

گل محمدی توپ را به زمین پرسپولیس انداخت

رضایت نامه می خواهید، خودتان بگیرید!
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فرهنگ و هنر

چهره خبر

چرا نمى توانيم با مخاطب جهانى حرف بزنيم؟
چند سال پيش با يكى از مترجمان آثار نويسندگان دفاع مقدس در آمريكا 
مصاحبه مى كردم. يك مرد ميانسال آمريكايى، مهربان و صادق كه بشدت 
مخالف سياست هاى دولت آمريكا بود. از او پرسيدم كه جوانان آمريكايى چقدر 

به خواندن داستان هايى درباره جنگ ايران و عراق علاقه مندند؟
انتظار داشتم بگويد بسيار! و فصلى درباره اين سخنرانى كند كه چرا جوانان 
آمريكايى را چشــم به راه گذاشته ايد و آثار ارزشمند ادبيات دفاع مقدس را 
زودتر به دستشــان نمى رسانيد؟ ولى او صادقانه چنين گفت: جنگ ايران و 
عــراق براى جوانان آمريكايى هيچ اهميتى ندارد. آمريكايى ها وقتى به يك 
اتفاق توجهشــان جلب مى شود كه يك طرف قضيه باشند، احتمالاً جنگ 
ايران و عراق در كتاب هاى تاريخ مدارس باشد و جوانان آمريكايى فقط بدانند 

كه اين جنگ زياد طول كشيد.
اما پرسشــى كه براى خود من مطرح شــد اين بود كه اگر جنگ ما براى 
آن ها، براى آمريكايى ها و انگليسى ها و غربى ها مهم نيست، چرا جنگ هاى 
آن ها براى ما اين قدر مهم اســت؟ چرا همه جزئيات جنگ جهانى دوم را با 
گرايش و خوانش متفقين پسند آن مى دانيم؟ چرا حتى چرچيل، نخست وزير 
آن روزهاى بريتانيا اين قدر براى ما جذاب اســت و او را چهره اى تيزهوش و 
قدرتمند و رهبرى شايســته مى دانيم، درحالى كه او در كشتار مردم ايران 
در جريان قحطى پس از اشــغال كشور ما نقش مستقيم داشته است؟ چرا 
جزئيات نبردهاى متفقين در شمال فرانسه و در اقيانوس آرام را بيشتر  و بهتر 
از نبردهاى رزمندگان خودمان در هويزه و سوسنگرد و خرمشهر مى دانيم؟ 
پاسخ اين پرسش حداقل براى من اين است كه آن ها اين رويدادهاى تاريخى 
را نه تنها براى خودشان، بلكه براى همه جهان مهم كرده اند و اين كار از طريق 

هنر و رسانه صورت گرفته است.
ممكن اســت خيلى ها از قرائــت غربى درباره رويدادى مانند هولوكاســت 
خوششــان نيايد و آن را قبول نداشته باشــند، اما آيا همان افراد هم وقتى 
ســكانس شــكار يهوديان از بالاى بالكن ســاختمان فرمانده در «فهرست 
شــيندلر» را مى بينند، تكان نمى خورند؟ ممكن است خيلى ها به جنايات 
متفقين همپاى متحدين معتقد باشند، اما آيا همان افراد با قهرمانان فيلم 
«پل رودخانه كواى» همدل نمى شوند؟ خاصيت هنر همين است كه از وراى 
اعتقادات شــخصى و ديدگاه هاى ايدئولوژيك مخاطبانش حركت مى كند و 
اشتراكات انسانى آن ها را هدف مى گيرد، براى همين زبان هنر زبانى جهانى 

است و مخاطب آن نيز جهانى.
پس چرا با وجود اين همه خاطرات خوب و خواندنى، فيلم هاى ارزشــمند و 
داستان ها و رمان هايى كه در كشور ما درباره دفاع مقدس نوشته شده، ساخته 
شــده و در خاطره خيلى ها مانده است، دفاع مقدس ما هنوز در بسيارى از 

زمينه ها براى مخاطبان جهان ناشناخته باقى مانده است؟
واقعيت اين اســت كه ما هنوز ياد نگرفته ايــم براى مخاطب جهانى حرف 
بزنيم. حرف زدن با مخاطب جهانى هم امكانات و پشــتيبانى هايى در اين 
مقياس مى خواهد و هم مسلط شدن بر دستور زبان جهانى. ما هنوز با قواعد 
و اســلوب هايى مى نويسيم و فيلم مى ســازيم كه كاملاً بومى  است و بر دل 
مخاطب داخلى مى نشيند، اما واقعيت اين است كه براى ساختن و نوشتن در 
مقياس جهانى، اگرچه بايد حرف ها از دل فرهنگ و اعتقادات خودمان برآيد، 

اما بايد بر ابزار جهانى و زبان جهانى مسلط شد.
اما سوى دوم ماجرا اين است كه هنر و فرهنگ، هنوز در ديدگاه برنامه ريزان 
و تصميم ســازان ما چيزى تزئينى و جنبى است. مهم از نظر آنان اين است 
كه بشود در تالارهاى رسمى نشست و چانه زد. البته ديپلماسى مهم است، اما 
ديپلماتى كه بر افكار عمومى جهان سوار است و مى تواند فكرهاى ديگران را 
مطابق ميل خود عوض كند حتماً موفق تر است و ما هنوز به اين نقش بزرگى 
كه فرهنگ و هنر در ديپلماسى عمومى  بازى مى كند، پى نبرده ايم. گاهى 
تعارفى مى كنيم اما واقعاً هنگامى  كه بايد تصميم بگيريم، بودجه ببنديم و 
امكانات تقسيم كنيم آخرين سهم به هنر و فرهنگ مى رسد؛ طبيعى است 
چون هنوز نفهميده ايم چقدر مهم است كه جوانان آمريكايى بدانند جنگ 

ايران و عراق چه بود و چرا مهم بود و ايران امروز در دنيا چه مى گويد.

 فرهنگ و هنر/ خديجه زمانيان  پنجشنبه 
گذشته رضا اميرخانى در فروشگاه كتاب«به نشر» 
مقابــل مخاطبانــش نشســت و دربــاره خود 

وكتاب هايش با آن ها به گپ و گفت پرداخت. 
رضا اميرخانى علاوه بر پاسخ دادن به پرسش هاى 
مخاطبانش، كتاب هايش را هم براى هواداران امضا 

كرد و با آن ها عكس يادگارى گرفت. 
«كتاب در هر شرايطى خوانده مى شود و ما هيچ 
وقت از اين مسئله نااميد نيستيم» اين جمله اى 
بود كه اميرخانى در جلسه دو روز پيش چندين 
بار آن را تكرار كرد. او شاهد اين ادعايش را تعداد 
زياد مخاطبانى دانست كه روبه روى او نشسته و 
ايستاده بودند و منتظر بودند آقاى نويسنده روى 

كتاب هايى كه خريده بودند، امضا كند. 
نويسنده «ره ش» در اين جلسه از تفاوت نگاهش 
در آثارش از گذشــته تا كنون، رسم الخط كتابش 
و از دغدغه هايش گفت و اينكه مهم ترين مسئله 
نويسندگى اش طرح سؤالات مردم در كتاب هايش 

است. 

 دوست دارم تعداد ناشران كم شود اما 
كتاب فروشان نه!

آقاى نويسنده همان ابتدا در پاسخ به پرسش قدس 
كه از او درباره كم شــدن تعداد كتاب فروشى ها 
پرســيد، گفت: اتفاقاً وقتى به اين محله آمدم و 
ديدم چراغ كتاب فروشى در ميان منطقه تجارى 
«بولوار ســجاد» روشن است، شگفت زده شدم و 
اين ميسر نمى شــود مگر با تدبير و همت والاى 

كتاب فروش. 
او گفت: مسئله كتاب فروشى هميشه مهم است 
بخصوص براى ما نويســنده ها و چه خوب است 
كه اين پرســش مطرح شد و ما مى توانيم درباره 
دغدغه هايمان حرف بزنيم. حوزه صنعت نشــر 
براى همه بويژه نويسنده مهم است، چون در اين 
صنعت زندگى مى كنم و زندگى من بسته به اين 

صنعت است. 
اميرخانى گفــت: با آنكه وضعيت اقتصادى ايران 
هميشه نوسان داشته اما من هيچ وقت اين نوسان 
را در بازار نشر احساس نمى كردم، چون تا سال 93 
جماعت كتابخوان ته جيبشان پولى براى خريد 
كتاب نگه مى داشــتند و آن پول را خرج چيزى 
جز كتاب نمى كردند. اما از سال 93 متوجه شدم 
پول سبد خريد كتاب گروه كتابخوان هم در حال 
آب شــدن است و گروهى كه تعدادشان زياد هم 
نبود اما مشترى دائم بودند، حالا ديگر توان خريد 
كتاب ندارند. اين مسئله را در مراسم امضاى كتاب 
متوجه شدم، وقتى ديدم دانشجو ها كه مخاطبان 
حرفه اى كتاب هستند به صورت شريكى كتاب 
مى خرند. از همين سال ها بازار كتاب تحت تأثير 
ركود كشور قرار گرفت، اين ركود اكنون به خاطر 

گرانى كاغذ جدى تر هم شده است. 
به گفته نويسنده «قيدار» بحرانى كه گريبانگير 
صنعت نشر شده سبب ورشكستگى ناشر، تعطيلى 
كتاب فروشــى و كم شــدن درآمد نويسنده ها 

مى شود كه البته همه اين ها بد نيست! 
اميرخانــى در ســال 1380 در يك تحقيق و با 
يك مقايسه تطبيقى، عناوين كتاب هاى ايران و 
آمريكاى شمالى را با هم مقايسه كرده است . او در 
اين تحقيق متوجه شده سال 80 در ايران حدود 
11 هزار ناشر ثبت شده فعاليت مى كردند كه اين 

تعداد ناشــر در همان سال 30 هزار عنوان كتاب 
منتشر كرده اند. 

او گفت: 30 هزار، عدد توســعه اى صنعت نشــر 
ماســت، يعنى وقتى وزير ارشاد بخواهد پز بدهد 
مى گويد، ما ســالى 30 هزار عنوان كتاب چاپ 
مى كنيم. اكنون حتماً اين رقم به 80 هزار عنوان 
رسيده است. اين در حالى است كه در آمريكاى 
شمالى در همان سال تعداد عناوين كمترى كتاب 
منتشر مى شد اما بر عكس شمارگان همه آن ها 

ميليونى بود. 
اميرخانى با استناد بر تحقيقى كه كرده بود، نتيجه 
گرفت بازار نشر ايران سرطان دارد و اين سرطان 

هم مربوط به امروز نيست و كهنه است. 
او گفت: اتفاقاً من خوشــحالم به خاطر سرطان، 
عده اى ناشر ورشكست شوند و يواشكى مى گويم 
اين اتفاق خوبى است! اما اگر در پى اين ركود تعداد 
كتاب فروشان كم شود قطعاً اتفاق بدى رخ داده، 
چون تعداد كتاب فروشان ما به نسبت آمار جهانى 
بسيار كم است و محله   هاى ما كتاب فروشى ندارند. 
نويسنده «من او» توضيح داد: قصه نشر ايران اين 
است كه مبناى ما در توسعه، تعداد عنوان كتاب 
بوده و همه تلاش كرده اند تعداد عنوان هاى كتاب 
را بيشتر كنند. هيچ كس به بالا رفتن گردش مالى 
صنعت نشــر و يا بالا رفتن شمارگان كتاب فكر 

نمى كرد. 
آن آمار نشان مى داد من نويسنده اگر بخواهم در 
ايران رمان چاپ كنم احتمــالاً از ميان 11 هزار 
ناشر، 1000 ناشــر مى توانستند كار مرا بررسى 
كنند؛ اما اگر در آمريكا بخواهم رمانى چاپ كنم 
فقط با ناشران تخصصى كه رمان منتشر مى كنند 
مى توانــم كار كنم و آن هم فقط 13 ناشــر بود 
كه البته همه آن ها برندهاى بزرگى هســتند و 
مى توانند روى اثر من سرمايه گذارى و با بهترين 

كيفيت منتشر كنند. 
او گفت: در ادامه اين ســرطان اگر تعداد عناوين 
كتاب كم شــود باز هم خوب است، چون رقابت 

بين مؤلف و نويســنده كــم و كتاب هاى خوبى 
منتشر مى شود و ســرگردانى امروز مخاطب در 
مواجهه بــا اين همه عنوان كتابــى كه براحتى 

منتشر مى شود، از بين مى رود. 
اميرخانى نتيجه گرفت: كم شدن عناوين كتاب 
و كاهش ناشران به نفع نشر كشور است، اما كم 
شــدن كتاب فروشى ها به نفع هيچ كس نيست، 
چون اين كتاب فروشى ها اگر تبديل به پاساژ شوند 

ديگر به كتاب فروشى تبديل نمى شوند. 

اميرخانى در ادامه و در پاسخ به پرسش خبرنگار 
قدس كه پرسيد، اما از بين رفتن كتاب فروشى ها 
تغييرى در آمار كتابخوانى ايجاد نمى كند، چون 
مخاطب كتابخوان از ســايت و به صورت مجازى 
كتابش را مى خــرد و مى خواند، توضيح داد: اين 
هم نكته خوبى است اما براى روشن شدن به آمار 

جهانى نگاه مى كنيم. 
او توضيــح داد: از زمانــى كه بــازار كتاب هاى 
الكترونيك راه افتاد و رشــد پيدا كرد، حدود 40 
درصد از بازار كتاب كاغذى را به خود اختصاص 
داد. اين استقبال طورى بود كه كتاب فروش هاى 
جهــان معترض بــه ادامه فعاليــت كتاب هاى 
الكترونيك شــدند. امــا در ايــران خريد كتاب 

الكترونيــك بين يك تا دو درصد اســت، يعنى 
اين طور نيست كه مردم كتاب كاغذى نمى خوانند 
پس كتاب الكترونيك مى خوانند؛ مردم ما در هر 
دو صورت كتاب نمى خوانند؛ پس در اين شرايط 
وجود كتابفروشــى ها خوب است چون دست كم 
مكان ايجاد گپ و گفت بين فعالان كتاب است. 

  پير شده ام
اميرخانى در ادامه اين نشســت در پاسخ به اين 
پرسش كه كتاب هاى جديدش حلاوت و شيرينى 
كتاب هاى گذشــته اش را ندارد، گفــت: اين را 
قبول دارم و اين هم يك پاســخ روشن دارد كه 
نويسنده ها هم مثل همه آدم ها هم پير مى شوند 
و در اين شــرايط خلاقيت هــم تحت تأثير قرار 
مى گيرد و پايين مى آيد؛ وقتى خلاقيت كم شود 

شيرينى و حلاوت اثر هم كم مى شود. 
او توضيح داد: پير شدن به معناى بازنشستگى و 
ننوشتن نيست؛ شايد عمر خلاقيت نويسندگى 
تمام مى شــود اما نويســنده پس از خلاقيت باز 
هم مى تواند بنويسد. من هم خودم را بازنشسته 
نمى كنم و كماكان مى نويسم، ولى ديگر لبه حمله 
نيستم چون به هر حال فاصله سنى ام با جوانان 
زياد شــده و دغدغه هايمان هم متفاوت مى شود. 
اين نشان مى دهد كشــور بايد در مرحله زايش 
باشــد و نويســنده هاى جديد و جوان به صحنه 

نوشتن بيايند. 

  در كتاب هايم 
از پرسش مردم مى نويسم

«شــما نظراتتــان را در گام اول كتاب در قالب 
كتاب هايتان بيان كرده ايد، در گام دوم انقلاب از 
چه حرف مى زنيد و چه مى نويسيد؟» اين پرسشى 

بود كه توسط يكى از مخاطبان مطرح شد. 
اميرخانى خيلى صريح در پاســخ به اين پرسش 
گفت: من هميشــه به ادامــه حكومت و انقلاب 
اسلامى علاقه داشــته ام اما هيچ گاه منتظر اين 

نبودم تا ببينم فلان طيف و جريان چه مى خواهد 
و آن را بنويسم.  

آقاى نويســنده توضيح داد: در همه جا سه گروه 
آدم وجود دارند. گروه ســازندگان يعنى افرادى 
كه مســئله دارند، گروه پيروان يعنى كسانى كه 
از گروه ســازنده پيروى مى كنند و گروه مخرب 
كه زيرآب گروه هاى ديگر را مى زنند. در جامعه ما 
متأسفانه گروه سازندگان، گروه كم تعدادى است، 
چون ما معمولاً به دنبال بيشــتر كردن پيروان و 
كم كردن مخربان هســتيم، در حالى كه به نظر 
من در دنيا گروه سازندگان گروه مهم ترى هستند 
و من دوســت داشته ام جزو اين دسته باشم، به 
همين دليل همواره پرسش جامعه براى من مهم 
بوده است، اما در پيروى از كسى به دنبال پرسش 

جامعه نبودم. 
نويســنده «بيوتن» يكــى از دغدغه هايش را در 
نويســندگى طرح ســؤالات مردم عنوان كرد؛ او 
گفت: اگر نويسنده اى در كتابش به سمت پرسش 
مردم برود حتى براى آن پاسخ هم ندهد باز هم 

كتابش توسط مخاطب خوانده مى شود. 
به باور اميرخانى نويســنده ها معمــولاً به دنبال 
پرسش هاى مردم نمى روند و از مسائلى كه واضح 
و مشخص است، مى نويسند. او توضيح داد: من در 
«ره ش» درباره مسئله توسعه شهرى طرح سؤال 
كردم بدون آنكه به آن پاســخ دهم،اما به نظرم 
همين هم مهم است، چون مخاطب اگر بداند در 
كتابى پرسشش مطرح شده براى خواندن انگيزه 
پيدا مى كند. براى مردم ما پرســش هاى بسيار 
روشــنى وجود دارد كه هيچ كس جرئت حركت 

به سمت آن ها را ندارد. 
نويسنده «جانستان كابلســتان» تأكيد كرد كه 
اين مســئله هيچ ربطى به مميزى ندارد. من به 
عنوان يك نويســنده مى گويم سانســور در من 
نويسنده اســت و اداره سانسور به اندازه سانسور 
ذهن نويسنده خطرناك نيست. داستان ننوشتن 
نويســنده هايى كه به خاطر مميزى رفتند نشان 
مى دهد در ايران سانســور خطرناك وجود ندارد. 
ما فكر مى كرديم كشوهاى دوستانى كه به خاطر 
مميزى مهاجرت كردند پر از داســتان است و به 
محض خروجشــان همه را منتشر مى كنند؛ اما 

كجاست آن كتاب ها؟ 
اميرخانى با بيان اينكه ســؤال هاى كشور داخل 
كشــور است و نويســنده اى كه بخواهد از آن ها 
بنويسد بايد همين جا حضور داشته باشد، توضيح 
داد: نويســنده فقط اينجا مى توانــد اثر خاص و 
شــاهكار خلق كند چون پرسش هاى اينجا همه 
ما را خفه مى كند. بيرون از اينجا پرسشى نيست. 
او افزود: بى توجهى به پرسش هاى مردم مهم ترين 
معضل فرهنگى، اجتماعى و سياسى ماست و فقط 
منحصر به كتاب و نويسنده نيست. امروز بسيارى 
از تأثيرگذاران و خط دهندگان به پرسش هاى مردم 
بى توجهند. من مطمئنم هروقت كســى به سمت 
پرسش هاى مردم حركت كند مردم او را خواسته اند. 
در انتهاى جلسه آقاى نويسنده از موضوع كتاب 
جديدش هم رونمايى كــرد. او گفت: زمانى من 
درباره پرسش هاى مردم درباره افغانستان كتاب 
«جانستان كابلستان» را نوشتم و امروز درباره كره 
شمالى داستان مى نويسم، چون مى دانم پرسش 
مردم اين است:«با وجود تحريم ها ما كره شمالى 

مى شويم يا نه؟» 

برش

اگر تعداد كتاب فروشان كم شود 
بى شك اتفاق بدى رخ داده، چون 
تعداد كتاب فروشان ما به نسبت 
و  است  كم  بسيار  جهانى  آمار 

محله هاى ما كتاب فروشى ندارند

يادداشت

آرش شفاعى
annota�on@qudsonline.ir
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اثر برگزيده بخش كودك و نوجوان سومين دوره جشنواره خاتم

«اين خانه ...» را از دست ندهيد
ايبنــا: كــودكان و نوجوانــان علاقه مند به 
داســتان هاى دينــى و مذهبــى مى توانند 
مجموعه داســتان «اين خانه پر از نام محمد 

است» را بخوانند.
اين كتــاب اثــر برگزيده بخــش كودك و 
نوجوان سومين دوره جشنواره خاتم است كه 
با تصويرگرى ســمانه صلواتى از سوى دفتر 
فرهنگ نشر اسلامى منتشر شده و در اختيار 

علاقه مندان قرار گرفته است.
اين كتاب شــامل ســه داســتان با موضوع 
حضرت محمد(ص) است كه به قلم معصومه 
كريمى، صديقه ملازينلى و معصومه دهنوى 

نوشته شده است.
«اين خانه پــر از نام محمد اســت» به قلم 
معصومــه كريمى، نخســتين داســتان اين 
مجموعــه اســت كــه ماجراى دختــرى به 
نام «هــدى» را بيان مى كنــد. وى با پدر و 
مادر و ســه خواهــرش در خانــه اى زندگى 
مى كننــد و پدربزرگ و مادربــزرگ هم در 
طبقــه پاييــن همان ســاختمان ســكونت 

دارند. 
هــدى بزرگ ترين دختر خانواده اســت و از 
اينكــه مادرش براى بار چهارم حامله شــده 
به اميد اينكه بتواند پســرى به دنيا بياورد و 
نام خانوادگــى خانواده را زنده نگه دارد، رنج 

مى برد، چون مى داند براســاس گفته دكتر، 
اين حاملگــى براى مادرش خطــر دارد. در 
حالى  كه هدى ناراحتى اش از اين موضوع را 
هشت ماه اســت كه در دل مى پروراند پيش 

پدربزرگش سفره دلش را باز مى كند.
 كريمى در قالب اين داســتان كوتاه، اهميت 
يكــى از ويژگى هــاى مهم اخلاقــى يعنى 
امانتدارى را به تصوير مى كشــد و به صورت 
غيرمستقيم به نوجوانان يادآورى مى كند كه 
اگر وســيله اى را از كسى امانت مى گيرند در 
مراقبت از آن كوشــا باشــند و اگر خدشه اى 
به آن وارد شــد، موظفند جبــران كنند. در 
ادامه، نويســنده اين موضوع را دستمايه اى 
قرار مى دهد تا نوجوان داســتان را به سوى 
شــناخت حضرت محمد (ص) سوق دهد و 
زمينه هــاى ذهنى لازم براى ايجاد اشــتياق 

بيشتر را در او ايجاد مى كند.
«كوكو» عنوان داستان بعدى اين كتاب است 
كه به قلم صديقه ملازينلــى براى نوجوانان 
نوشــته شده. ملازينلى در اين داستان درد و 
رنج پســربچه يتيمى به نام كوچك على را به 
تصوير مى كشد كه او را كوكو صدا مى زنند. او 
به تنهايى با مادرش زندگى مى كند و از وقتى 
پدرش از دنيــا رفته، اوضاع مالى مناســبى 
ندارنــد و كوكــو مجبور اســت در مغازه اى 

شاگردى كند.
نويسنده در اين داستان، ماجراى پسربچه را 
به رفتار پيامبر اســلام(ص) با يتيمان ارتباط 

مى دهد.
داســتان بعــدى ايــن مجموعــه «ماجراى 
سوسمار» نام دارد كه معصومه دهنوى آن را 
بر اســاس روايتى از ابن عباس در بحارالانوار 

براى نوجوانان نوشته است. 
موضوع اصلى اين داستان بيان روايتى مرتبط 
با حضرت محمد (ص) است كه داستان مرد 
صحرانشينى را مطرح مى كند كه سوسمارى 

را شكار مى كند و نزد پيامبر اسلام مى برد. 
وقتى پيامبر(ص) او را به دين اســلام دعوت 
مى كند، مى گويد كــه خداى محمد (ص) را 
قبول ندارد و اگر سوســمارى كه شكار كرده 
بــه وجود خــدا و پيامبرى حضــرت محمد 
(ص) اعتراف كنــد، او هم ايمان مى آورد. در 
همان زمان به اذن خداوند سوســمار لب به 
سخن مى گشايد و به يگانگى خدا و پيامبرى 
حضرت محمد(ص) شهادت مى دهد و به اين 

ترتيب مرد عرب مسلمان مى شود.
 دفتر نشر فرهنگ اسلامى، كتاب «اين خانه 
پر از نام محمد اســت» را با شمارگان 1000 
نســخه و قيمت 28 هزار تومان منتشر كرده 

است.

فرهنگ و هنر: در تيتراژ ســريال «گاندو» كه اين شــب ها از شبكه سه سيما 
پخش مى شود، نام محمد عليزاده خواننده پاپ آمده است اما اثرى از ترانه او در 
تيتراژ سريال نيست. عليزاده درباره پخش نشدن ترانه اش در «گاندو» توضيحاتى 
ويدئويى در صفحه شــخصى خود ارائه داد و گفت: براى اين ســريال يك ترانه 
ســروده و موسيقى براى آن ساخته شد، اما زمانى كه به پخش نزديك مى شد، 
به همراه جواد افشار (كارگردان سريال) كه از دوستان خوبم است، به اين نتيجه 
رســيديم كه تيتراژ بدون وُكال (صداى خواننده) پخش شود و فكر مى كنم اين 
خيلى بيشتر و بهتر به سريال كمك مى كرد.  وى ادامه داد: اگر زودتر به اين نتيجه 
مى رســيدم، قطعاً نام من به عنوان خواننده در تيتراژ اعلام نمى شد. از تك تك 
مخاطبان عذر مى خواهم و شرمنده محبت هاى همه شان هستم. تيتراژ را براى 
يك سريال ديگر نگه داشته ايم كه آنجا كار خواهد شد. عليزاده درباره كم كارى 
خود در ماه هاى اخير توضيح داد: اين روزها درگير توليد هستم و احساس كردم 6 
ماهه اول سال را بايد توليد كنم. امسال به اميد خدا سالى پركار براى من است و 

كارهاى عاشقانه بسيارى ساخته ام كه به وقتش منتشر خواهند شد.

دليل پخش نشدن 
صداى محمد عليزاده 

در «گاندو»

مهر: تهيه كننده مينى سريال «شهيد حججى» بيان كرد كه با نويسنده فيلمنامه اين موسيقى
سريال تسويه حساب شده و ديگر قرار نيست اين پروژه به توليد برسد.

سعيد كمانى درباره روند توليد اين سريال به خبرنگار مهر گفت: با نويسنده اين سريال 
بر اساس برآورد مالى اوليه توافقاتى صورت گرفته بود و جلساتى هم برگزار شد، اما 
از آنجا كه نخواستند اين سريال ساخته شود، پروژه منتفى و با نويسنده هم تسويه 
حساب شد. وى درباره چرايى توقف توليد اين سريال عنوان كرد: سازمان صداوسيما 
اواخر ســال 97 درصدى از بودجه سيما فيلم را براى سال 98 كم كرد و مركز سيما 

فيلم هم بودجه را به پروژه هايى كه اولويت بيشترى دارند اختصاص مى دهد.
اين تهيه كننده درباره اينكه چه زمانى دوباره ســراغ پروژه «شــهيد حججى» 
خواهد رفت، گفت: اولويت تلويزيون موضوعاتى از اين دســت نيســت و فعلاً 
بودجه اى براى ســاختش وجود نــدارد. وى در پايان با اشــاره به بحران مالى 
تلويزيــون عنوان كرد: اكنون بيشــتر بودجه تلويزيون در اختيار ســريال هاى 
مناســبتى مثل سريال هاى نوروز يا ماه رمضان قرار دارد و كمتر مى توان سراغ 

موضوعات ديگر رفت.

«شهيد حججى» 
مهم نيست، سر 

ستاره مربع ها سلامت!

تلويزيون

پيشنهاد روز

رضا اميرخانى در جمع مخاطبان ادبيات در مشهد:

پير شده ام ...نويسنده هاى جوان به صحنه بيايند

نيما رئيسى:
دلم مى خواهد چراغ خاموش جلو بروم

تسنيم: نيما رئيسى درباره روى 
آوردن برخــى از بازيگران به اجرا 
گفت: يك بازيگــر وقتى آموزش، 
پرورش و تربيت مى شود، مسائل و 
موضوعاتى را فرا مى گيرد و هرآنچه 
مربوط به بازيگرى سينما، تلويزيون 

و تئاتر، اجرا، خوانندگى و بسيارى از شاخه  هاى هنرى ديگر است را مى آموزد. 
بنابراين آموزه هاى بنده در فضاى خوانندگى، براى امروز و ديروز نيست، متعلق 
به همان زمانى است كه بازيگرى را مى آموختم يا در اجرا هم چنين اتفاقى 
افتاده و دانش هايى را از پيش فراگرفته ام؛ اينكه تماشاگر نمى داند كسى كه 
براى بازيگرى تربيت مى شود اين آگاهى ها و آموزش ها را كسب كند، مشكل 
من نيست. بازيگر سريال «دلدار» با اشــاره به قابل تأمل بودن روى آوردن 
برخى از ورزشكاران و خوانندگان به دنياىِ بازيگرى، خاطرنشان كرد: وقتى 
يك خواننده و ورزشكار كه به عنوان يك بازيگر دوره نديده و تربيت نشده، 
بازيگر مى شود قابل تأمل است. اگر بازيگرى را يك درخت مادر و يا تنومند 
بدانيم سرمنزل ها و انباشته هاى بسيارى در دلِ اين بازيگرى و دنياى تصوير 
وجود دارد كه بايد حتماً آموزش هــا و فراورده هاى مربوط به اين حرفه فرا 
گرفته شود. البته در عين حال امكان دارد بازيگرى پرورش پيدا كند و آموزش 
هم ببيند، اما اســتعداد هنرهاى ديگر در او متعالى نشــود. مصداق بارز آن 
محمد نورى، خواننده قديمى كه درس تئاتر خوانده بود و او را به عنوان يك 
بازيگر هم مى شناختند اما ايشان سال ها به عنوان كسى كه تست خوانندگى 
مى گرفت در وزارت ارشاد مسئوليت داشت و سال ها آموزش خوانندگى داد. 
ايشــان در كنار بازيگرى، استطاعت خوانندگى  هم داشت و ترجيح داد كار 
خوانندگــى انجام دهد تا بازيگرى و به عنــوان يك خواننده در ميان مردم 
شناخته شد. رئيسى در خصوص حاشيه هاى كنسرت خوانندگى اش، گفت: 
افرادى كه به خود و كيفيت كارشان اتكا نمى كنند به حاشيه نياز دارند. اما من 
دلم مى خواهد چراغ خاموش و آرام جلو بروم. تنها چيزى كه گفته مى شود و 
مهم ترين حرفى كه مى شنوم، اعتراض از روى ناآگاهى و بى سوادى است كه 
آدم ها به زبان مى آورند و يا درباره اش فكر مى كنند. من براى اين كارها تربيت 
شده ام و مى توانم انجام دهم اما اگر بازيگران ديگر امكان يا استطاعت اين كار 
را ندارند اين مشكلِ من نيست.  وى در پايان درباره نقش متفاوتش در سريال 
جديد قاسم جعفرى، افزود: در سريال «عين شين قاف» قاسم جعفرى يك 
نقش متفاوت بازى كرده ام كه در تيرماه به آنتن مى رسد. حتماً مخاطبان يك 
كار متفاوت و جذاب در حوزه عشق و جوانان خواهند ديد. يك فيلم سينمايى 

هم با عنوان «اف.ام48» كارى از كيارش اسدى زاده در نوبت اكران دارم.

برش

نويسنده در اين داستان، ماجراى پسربچه را 
به رفتار پيامبر اســلام(ص) با يتيمان ارتباط 

داســتان بعــدى ايــن مجموعــه «ماجراى 
سوسمار» نام دارد كه معصومه دهنوى آن را 
بر اســاس روايتى از ابن عباس در بحارالانوار 

موضوع اصلى اين داستان بيان روايتى مرتبط 
با حضرت محمد (ص) است كه داستان مرد 
صحرانشينى را مطرح مى كند كه سوسمارى 

را شكار مى كند و نزد پيامبر اسلام مى برد. 
وقتى پيامبر(ص) او را به دين اســلام دعوت 
مى كند، مى گويد كــه خداى محمد (ص) را 
قبول ندارد و اگر سوســمارى كه شكار كرده 
بــه وجود خــدا و پيامبرى حضــرت محمد 
(ص) اعتراف كنــد، او هم ايمان مى آورد. در 
همان زمان به اذن خداوند سوســمار لب به 
سخن مى گشايد و به يگانگى خدا و پيامبرى 
حضرت محمد(ص) شهادت مى دهد و به اين 

ترتيب مرد عرب مسلمان مى شود.
 دفتر نشر فرهنگ اسلامى، كتاب «اين خانه 
پر از نام محمد اســت» را با شمارگان 1000

 هزار تومان منتشر كرده 
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